**КОМУНАЛЬНИЙ ЗАКЛАД**

**«ВАСИЛЬКІВСЬКИЙ**

**РАЙОННИЙ МЕТОДИЧНИЙ КАБІНЕТ»**

«ЗАТВЕРДЖЕНО» «ПОГОДЖЕНО»

Завідувач Васильківського Начальник відділу освіти

райметодкабінету Васильківської райдержадміністрації

**\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ Н.П.Воротня \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_О.П.Прогонний**

«ПОГОДЖЕНО»

Ректор ДОІППО

**\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_М.І.Романенко**

**План роботи**

**Васильківського районного методичного кабінету**

**на 2015-2016 навчальний рік**

Схвалено

на засіданні

методичної ради РМК

протокол № 1

від 28.08.2015р

**с. Васильківка**

**2015 рік**

**Зміст**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| І | | *Вступ. Аналіз роботи РМК у 2014-2015навчальному році та пріоритетні завдання на 2015-2016 н.р* | Сторінки |
| 1-11 |
| ІІ. | | *Організаційно-координуюча діяльність районного методичного кабінету* |  |
| 1.Циклограма роботи РМК | 12-13 |
| 2.Забезпечення організаційно-правових засад діяльності РМК | 14-22 |
| ІІІ | | *Створення умов для розвитку педагогічної майстерності,творчої ініціативи педагогічних працівників* |  |
| 1.Творчі групи. | 23-26 |
| 2.Координація діяльності методичних структур | 27-30 |
| 3.*Формування науково-методичного середовища* |  |
| 3.1.Створення тематичних папок. | 31-34 |
| 3.2.План засідань науково-методичної ради. | 35-37 |
| 3.3.Науково-практичні конференції | 38 |
| 3.4.Педагогічні читання | 39-40 |
| 3.5.Семінари-практикуми | 41-49 |
| 3.6.Навчання методичного активу | 50 |
| 3.7.Постійно-діючий семінар директорів ЗНЗ | 51-52 |
| 3.8.Постійно-діючий семінар заступників директорів з навчально-виховної роботи | 53-54 |
| ІУ | *Інформаційно-методичний супровід навчальних закладів і педагогічних працівників* | |  |
|  | | 1.Забезпечення ефективності функціонування районного освітнього простору | 55-60 |
| 2. Наради при завідуючій РМК | 61-63 |
| 3.Наради директорів закладів освіти | 64-66 |
| 4.Наради заступників директорів з навчально-виховної роботи | 67-70 |
| 5.Постійно-діючий семінар заступників директорів з виховної роботи | 71 |
| У | | *Вивчення потреб і надання адресної методичної допомоги педагогічним працівникам у між курсовий період* |  |
| 1.Моніторинг предметно - технологічної компетентності педагогів і фахових утруднень | 72-75 |
| УІ | | *Інформаційно-аналітична діяльність* |  |
| 1.Тематичне вивчення питань | 76-80 |
| 2.Вивченя та узагальнення ППД | 81-83 |
| 3.Перспективний план вивчення стану викладання навчальних дисциплін | 84 |
| УІІ | | *Взаємодія з науково-методичними установами,вищими навчальними закладами* | 85 |
| УІІІ | | *Трансформація наукових ідей у педагогічну практику* |  |
|  | | 1.Організація роботи опорних шкіл | 86 |
| 2.Майстер-класи | 87 |
| 3.Творчі звіти | 88-89 |
| 4.Участь у проектах | 90 |
| ІХ | | Інформаційно-видавнича діяльність | 92 |
| Х | | Співпраця з ДОІППО | 93-96 |
| ХІ | | Створення і поповнення науково-методичної та інформаційної бази | 97 |
| ХІІ | | Школа педагогічного новаторства | 98-99 |

**І . Вступ. Аналіз роботи РМК у 2014-2015 навчальному році та пріоритетні завдання на 2015-2016 навчальний рік**

2014-2015н.р. був завершальним роком п’ятирічної роботи над науково-методичним проектом «Креативна освіта для розвитку інноваційної особистості».

Діяльність РМК у 2014-2015н.р спрямовувалася на науково-методичне забезпечення реалізації навчальними закладами положень законів України «Про освіту», «Про загальну середню освіту», «Про дошкільну освіту», «Про позашкільну освіту», Державних стандартів освіти,Державних і регіональних освітніх програм, виконання плану заходів із реалізації Національної стратегії розвитку освіти в Україні на період до 2021р та обласного проекту «Креативна освіта для розвитку інноваційної особистості».

У своїй діяльності РМК керувався Положенням про районний (міський) методичний кабінет (центр), власним Статутом, перспективним та річним планом роботи. Працівники методичної служби спільно з адміністраціями та педагогічними колективами доклали зусиль щодо забезпечення кожній дитині рівного доступу до якісної освіти, підвищення престижності професії вчителя, підвищення його соціального статусу, удосконалення змісту, технологій, форм, методів, прийомів навчально-виховного процесу.

РМК спрямовує свою роботу на створення оптимальних умов для розвитку педмайстерності, творчої ініціативи педпрацівників, удосконалення форм і методів підвищення їхньої кваліфікації, трансформування наукових ідей у педагогічну практику, на підтримку інноваційної діяльності, здійснення експериментальної роботи.

У діяльності РМК визначено два основні напрямки: 1 - інформаційно-методичний, 2 - навчально-методичний і функціонував РМК як науково - методичний, координаційно-моніторинговий, дослідно-експериментальний, інформаційний, соціально-психологічний центр.

РМК має якісний кадровий потенціал:

9 методистів, з них

вища категорія-5

І категорія- 3

спеціаліст-1

4 - мають звання-«Вчитель-методист»

1 - мають звання «Старший вчитель»

Усі працюють на постійній основі, що позитивно впливає на здійснення кваліфікованого методичного супроводу професійної діяльності педагогів Васильківщини. Методисти виконують функції аналітиків, діагностів, прогнозистів, проектувальників, організаторів, координаторів, програмістів, інформаторів. Посадові обов’язки методистів та спеціалістів відділів освіти не розмежовані. Три методисти виконують лише обов’язки відділу освіти, працюють на відділи адміністрації, департаменту. Методист з дошкільної освіти лише за посадою методиста, в дійсності він і бухгалтер, і економіст, і статист, і той , кому сільські ради не подають вчасно звіти, зриваючи терміни звітування відділу освіти.

Для якісного функціонування РМК як системи у сучасному інформаційному просторі необхідна відповідна матеріальна база. Але забезпеченість комп’ютерною та оргтехнікою на низькому рівні: на 9 методистів і секретаря 3 комп’ютери випуску 2006 року, 1 ноутбук, 1 принтер. Відсутнє сучасне ліцензійне програмне забезпечення. Для проведення методичних заходів необхідний мультимедійний проектор. Останні 7 років методичний кабінет не забезпечується періодичними фаховими виданнями.

Стратегічний напрям у діяльності РМК - це робота над підвищенням професійної компетентності педпрацівників, стимулювання самоосвітньої діяльності вчителів, створення умов для самовираження педагогів через участь у професійних конкурсах, співпраці з фаховими видавництвами, презентацію власних доробків у Інтернет-виданнях, підвищення якості знань учнів, підтримку талановитих дітей.

У районі відпрацьована мобільна структура методичної роботи з педкадрами, обираються сучасні інтерактивні форми роботи, забезпечується методичний супровід творчого зростання педагогів. Методична служба створює атмосферу дружньої взаємодії, умови для професійного взаємозабезпечення, довіри між методистами та вчителями, формує в учителя потребу для подальшого професійного росту, вмотивує його творчість.

РМК забезпечує науково-методичний супровід реалізації Державних стандартів початкової та базової і повної загальної середньої освіти. Такий супровід здійснюється шляхом оперативного внесення змін до змісту методичної роботи, організації роботи опорних шкіл, творчих груп, проведення тематичних круглих столів, тренінгів, семінарів-практикумів, майстер-класів, творчих звітів, методичних тижнів, презентацій педагогічного досвіду, конференцій, педагогічних читань, упровадження продуктивних освітніх новацій і технологій. Особливу увагу РМК надає якісному науково-методичному забезпеченню виконання обласних освітніх проектів «Дніпропетровська освітня мережа», «Обласна електронна Школа, відкрита для всіх» та Школа для обдарованих учнів», «Електронний РМК», «Віртуальна майстерня петриківського розпису», «Мережевий освітній округ», «Профільна школа-онлайн», «Електронна атестація»,

Колегіальним органом управління методичного роботою в районі є методична рада РМК, зміст роботи якої базується на Положенні про районну науково-методичну раду.

Протягом року науково-методична рада РМК координувала діяльність 24 районних методичних об’єднань, 9 опорних навчальних закладів, 4 експериментальних закладів, 5 творчих груп, 2 освітніх округів, школи молодого вчителя та ін.

Методисти здійснювали діагностування, моніторинг, методичний супровід навчально-виховного процесу, надавали консалтингові послуги педагогам відповідно до їх запитів.

На допомогу навчальним закладам та педагогам в РМК створено банк освітніх науково-методичних продуктів науковців та методистів: це - рекомендації, бюлетені, каталоги, проекти, посібники, медіапосібники, сайти РМК та методистів, досвіди.

РМК віддає перевагу в роботі проектно-цільовому підходу .

Методистами розроблені і впроваджуються проекти «Управління професійним розвитком педпрацівників на основі моніторингових досліджень», «Обдарована дитина», «Особистість», «Позашкілля» , «Патріот», «Захисник», «Юна січ», «Партнерська взаємодія дошкільної та початкової ланок освіти Васильківського району», «Інформатизація освіти Васильківщини».

Протягом року методичною радою проведено експертизу описів досвіду педагогів, подано на затвердження вченою радою ДОІППО 1 досвід вчителя німецької мови Богданівського НВК Снігур В.В.. Досвід схвалено, вчителю присвоєно звання «вчитель - методист».

Серед об’єктів експертизи програми гуртків, методичні розробки, портфоліо, самоаналізи діяльності закладів освіти, звіти експериментальних шкіл. Районним методичним кабінетом проаналізовано та анотовано 181 методична розробка вчителів, 67 розробок уроків.

На обласну педагогічну виставку подано 101 роботу, 57 пройшли експертизу науково-методичної ради та занесені до обласного анотованого каталогу «Освіта Дніпропетровщини» творчі здобутки, і лише 3 визнані кращими у своїх номінаціях.

Сучасний стан кадрового забезпечення освітньої галузі району свідчить про потребу у високопрофесійних і компетентних педагогічних кадрах.

Робота з підвищення професійного рівня педагогів - це стала система заходів, що об’єднує курсовий та міжкурсовий періоди роботи РМК з учителем. Хочу відмітити,що зросла мотивація на проходження курсів підвищення кваліфікації, педагоги розуміють, що курси - це можливість підвищити свій професійний рівень і цілеспрямовано рухатися до атестації , у минулому навчальному році план курсової перепідготовки виконано на 104%.

В атестаційний період вчителі демонструють свій досвід на творчих звітах, майстер-класах, семінарах, портфоліо, на науково-практичних конференціях різного рівня, у фахових друкованих та Інтернет-виданнях. За п’ять років роботи над проблемою підвищили кваліфікаційні категорії 111 педагогів: на вищу категорію - 30, на першу - 26, на другу - 55, звання «Вчитель-методист» присвоєно 5 педагогам, «Старший вчитель» - 23.

Звання «Заслужений вчитель України» - 1, медаль Макаренка – 1.

Протягом року методистами спільно з адміністраціями,вчителями підготовлено та проведено 44 семінари - практикуми, 4 майстер-класи, 6 творчих звітів, 4 науково - практичні конференції, 2 педагогічних читань. На високому рівні підготовлені творчі звіти Дубовик Н.П.,Василенко Д.А., Сурич О.Я., Гунбіної Л.П., майстер-класи Фоменка А.С.

На високому рівні проведено обласний семінар за темою «Освітній моніторинг як засіб управління якістю освіти», який підготували методисти РМК, адміністрації Васильківського НВК №1 та Дебальцівського НВК.

Стало традиційним проведення тематичних дискусій, захистів інноваційних освітніх проектів, оглядів-конкурсів, участі у відкритих Інтернет - конференціях, вебінарах, тренінгах, спілкування в Інтернет – спільноті «Партнерство у навчанні».

В умовах становлення та розвитку високотехнологічного інформаційного суспільства виникла потреба у стовідсотковому впровадженні в навчально-виховний процес ЗНЗ інформаційно-комунікаційних технологій.

У 2014-2015 навчальному році продовжувалась розбудова інформаційно-освітнього простору Васильківщини, який складається з сайтів відділу освіти, районного методичного кабінету, 9 дошкільних, 23 загальноосвітніх та 2 позашкільних навчальних закладів, близько 300 персональних сайтів методистів та педагогів.

Змістовними є сайти методистів Ілющенко А.І., Біленко І.Г., Осняч Н.О.

Васильківським РМК здійснювався систематичний моніторинг ведення шкільних сайтів. Протягом останніх років кращим серед ЗНЗ І-Ш ступеня залишається сайт Дубовиківської СЗШ, який отримав призовий сертифікат на Всеукраїнському конкурсі сайтів ЗНЗ у 2014 році. Серед ЗНЗ І-ІІ ступеня - сайт Новогригорівського НВК, призер обласного конкурсу сайтів 2011 року . В цілому робота з сайтами покращується, проте оперативність і повнота висвітлення інформації у більшості ЗНЗ залишається на низькому рівні. Відсутня будь-яка діяльність протягом навчального року на сайтах Письменської СЗШ і Шевченківського НВК.

З метою підвищення кваліфікації та фахового рівня педагогів засобами Інтернет - технологій в умовах формування єдиного інформаційно-освітнього простору регіону у лютому - березні 2015 року було проведено районний конкурс персональних сайтів (блогів).

У І (шкільному) етапі взяли участь 19 навчальних закладів, що становить 83 % від загального числа. Не взяли участь у заході Шевченківський НВК, Богданівський НВК, Воскресенівська НСЗШ, Новогригорівський НВК. Аналіз результатів І етапу показав, що 100 % педагогів Чаплинської СЗШ, Авангардської СЗШ, Хуторо-Чаплинської СЗШ, Манвелівської СЗШ, Миколаївської СЗШ, Дебальцівського НВК мають персональні сайти (блоги). У Васильківському НВК №1 та Письменській СЗШ лише кожен другий вчитель презентує себе у інформаційно-освітньому просторі. Загалом по району персональні сайти(блоги) мають 76 % педагогів.

Для участі у II (районному) етапі було відібрано сайти, які набрали найбільшу кількість балів у І етапі, відповідно до номінацій.

Переможцями конкурсу стали:

* у номінації «Сайт керівника ЗНЗ» - Шклярук Н. А. (Дебальцівський НВК);

- у номінації «Сайт вчителя початкових класів» - Зуб С. О (Дебальцівський НВК);

- у номінації «Сайт вчителя суспільно-гуманітарних та філологічних предметів» -Маркіна С. М. (Васильківський НВК №3);

- у номінації «Сайт вчителя природничо-математичних, фізкультурно-оздоровчих та технологічних предметів» - Пузаненко С. А.( Чаплинська СЗШ.

Значний обсяг роботи виконано методичними кабінетом і навчальними закладами по розбудові єдиного інформаційно-освітнього середовища регіону, освоїли хмарні технології. Проте вимоги сьогодення спонукають до подальшої праці для забезпечення його успішного функціонування. На веб-сайті РМК регулярно розміщуються матеріали для використання в роботі керівників, рекомендації щодо викладання предметів.

У 2014/2015 навчальному році покращилась робота зі здібними та обдарованими учнями з інформаційно-комунікаційних технологій. На високому організаційному рівні пройшли районні заочні конкурси з комп'ютерного макетування і верстання, комп'ютерної графіки та анімації. Переможці районних очних конкурсів взяли участь у обласних конкурсах «Мікроша» та «Комп»ютерна перлинка», обласній інтернет - олімпіаді з офісного програмування. За підсумками обласних конкурсів 12 учнів стали призерами. Грамотами Дніпропетровського обласного центру науково-технічної творчості та інформаційних технологій учнівської молоді за якісну підготовку призерів обласних конкурсів нагороджено Величко О.І. (Васильківський НВК № 3), Філя В.М. (Хуторо-Чаплинська СЗШ), Туза I.A. (Богданівський НВК), Пузаненко С.А. (Чаплинська СЗШ), Радченко O.A. (Авангардська СЗШ). Проте на низькому рівні проводиться робота комп'ютерних гуртків ЦПО ( керівники Швагер О.М., Крись І.О.), які за останні три роки не підготували жодного призера.

Методична служба постійно працює над заохоченням педагогів до участі у професійних конкурсах, до співпраці з фаховими видавництвами, до поширення свого досвіду через Інтернет-видання.

Дещо знизився інтерес до участі у Всеукраїнському конкурсі «Учитель року». Якщо в попередні роки ми мали дипломантів обласного туру

( Волобуєва Н.М.,Курілова Т.М.,Маркіна С.М.,Овечка С.І.), то в минулому навчальному році їх не було. Сподіваюсь, що у 2015/2016н.р ми зможемо підготуватися до обласного туру краще.

Конкурс буде проводитись за такими номінаціями: біологія, російська мова, англійська мова, етика, фізкультура.

Значно зросла кількість учасників Всеукраїнського конкурсу «Учитель-новатор». Якщо на початку роботи над проблемою у 2011р їх було лише 5, то сьогодні мають сертифікати ХІІ Всеукраїнського конкурсу «Вчитель - новатор» Microcoft «Партнерство у навчанні» 20 педагогів.

Сертифікат Срібного рівня отримали Сідак Ірина Василівна (Чаплинська СЗШ, вчитель росмови), Попруга Світлана Вікторівна (Чаплинська СЗШ, вчитель початкових класів).

Бронзового рівня - Попруга Світлана Вікторівна (Чаплинська СЗШ,

вчитель початкових класів), Пузаненко Світлана Анатоліївна (Чаплинська СЗШ, вчитель математики).

За розробки навчальних контентів мають сертифікати вчителі Васильківського НВК №1 Максимчук Т.П.,Сегінович Л.М.,Євтушенко Л.В., Янатьєва О.Г., Доценко Т.В.,Зигало Л.С.,Донець А.О.,Водолаз Л.В.

Вчителі Миколаївської СЗШ : Скрипник В.В,Латишева Т.С.

Дубовиківська СЗШ- Лихацька О.А.,Селезньова О.А.,Ромашина Л.А.

Дебальцівський НВК- Зуб С.О., Паталаха І.А, Бондаренко А.В., Майор Л.Г., Педик О.М., Шклярук Н.А.

Богданівський НВК- Снігур В.В.

У Всеукраїнському конкурсі «Творчий вчитель - обдарований учень» взяло участь 18 педагогів:

З Дубовиківської СЗШ - Слобода К.Д.,Топчій Г.А.,Фролова В.Г.,Лихацька О.А.,Ромашина Л.А.,Селезньова О.А.,Пушкарь Н.В.

Великоолександрівський НВК- Губрієнко К.М.,Марухно Т.В.,Синьогіна О.М., Козельська І.М.,Марухно О.К.,Кошара Л.Є,Іванова Н.М.,Суворова Н.М.

Дебальцівський - Зуб С.О.

Богданівський НВК- Снігур В.В.

У конкурсі «Панорама творчих уроків» «Я - віртуоз у викладанні предмета» взяло участь 13 вчителів:

Дебальцівський НВК- Педик О.М.,Шклярук Н.А.,Зуб С.О.,Завгородня Т.І.

Павлівська СЗШ- Бабич Г.М.,Гунбіна Л.П.

Васильківський НВК №3- Семиліт С.Л.

Чаплинська СЗШ- Пустова В.Д.

Великоолександрівський НВК- Сухоненко Н.С.,Заєць В.В.,Кошара Л.Є,Фоменко В.М.,Марухно О.К.

Методисти та педагогічні працівники співпрацюють з друкованими виданнями видавничої групи «Основа», «Шкільний світ», «Педагогічна преса».

У фаховому журналі методичних служб України «Методист» надрукований проект «Комплексна система військово-патріотичного виховання дітей та учнівської молоді», який розробили методисти Ілющенко А.І. та Бондаренко С.В..

У вчительських фахових журналах «Географія в школі», «Математика в школі», «Педагогічна майстерня», «Зарубіжна література в школі», «Хімія в школі», «Фізика в школі», «Історія та правознавство в школі», «Початкова школа» знайдете роботи Янатьєвої О.Г., Смілик Л.Я., Зрожевської Н.М., Слободи К.Д., Огієнка В.В., Мечика О.А., Фролової В.Г., Коваль І.Ю.

У трьох номерах журналу «Управління школою» розміщені змістовні матеріали Слободи К.Д., директора Дубовиківської СЗШ.

Журнал «Педагогічна майстерня» видрукував матеріали Куцоконь І.О., Кошеленко Н.В.,Сурич О.Я.

Журнал «Відкритий урок» знайомить педагогів України з творчими доробками 17 вчителів; методичний портал розмістив матеріали 24 педагогів та методистів.

Методисти та вчителі ЗНЗ беруть активну участь у представницьких заходах України та області. До участі у Всеукраїнських та обласних науково-практичних конференціях підготовлено 16 працівників, їх матеріали надруковані у збірниках Всеукраїнській науково-практичній конференції – Біленко І.Г., Ілющенко А.І., Бондаренко С.В., Фалько Л.В., Нікітенко Л.М., Бондарчук І.М., Діхтяр О.В.,Донець Т.В.,Водолаз Л.В., Пилипова В.М.,Щербакова Н.М.,Сурело Є.А.

У обласних: Лаба М.О.,Сурело Є.А., Бондаренко С.В., Бондарчук І.М., Гуща Т.О., Слобода К.Д., Топчій Г.А.

Статті Сурело Є.А. надруковані у трьох збірках матеріалів науково - практичних конференцій, які проходили у Польщі.

На порталі учительського журналу он-лайн розміщені розробки 17 вчителів та методистів.

З гордістю можемо констатувати: в районі є потужна когорта вчителів-новаторів, віртуозів у викладанні предмета, тих, хто ділиться своїм досвідом з колегами з усієї України. Але є й такі,які крім високих амбіцій та бажання, щоб їх іменами називали сузір’я, нічого не мають. Ми сьогодні не можемо назвати жодного прізвища з деяких шкіл (Авангардська СЗШ, Письменська СЗШ, Манвелівська СЗШ, Новогригорівський НВК, Добровільський НВК, Воскресенівська НСЗШ, Зеленогайська СЗШ).

За п’ять років роботи над проблемою РМК та навчальні заклади накопичили творчий досвід, гідний бути презентованим на міжнародній та Всеукраїнській виставках, форумах. З 2010р збільшилася кількість учасників і якість представлених матеріалів. На міжнародній виставці «Сучасні заклади освіти» у 2013р Манвелівська СЗШ стала срібним призером , Дебальцівський НВК- бронзовим, на Міжнародному форумі «Інноватика в сучасній освіті-2010» Дубовиківська СЗШ стала лауреатом ІІІ ступеню, у 2014р - РМК- лауреатом І ступеню.

Переможцем УІ Міжнародного форуму педагогічних інновацій стала методист РМК Бондаренко С.В.

На виконання Районної цільової соціальної Програми «Освіта Васильківщини» (розділ 8 «Обдарована молодь Васильківщини») методистами РМК було створено проекти «Обдарована дитина», «Особистість» та «Позашкілля» через реалізацію яких забезпечувався пошук, розвиток та підтримка обдарованих дітей різних вікових категорій. Школярі залучалися до участі у різноманітних конкурсах, маємо багато переможців. Педагогічні колективи збуджують інтерес учнів до міжнародних та всеукраїнських інтерактивних конкурсів. З року в рік зростає кількість їх учасників. Лише за останній рік їх було 2641. Це при тому, що деякі учні взяли участь у 2-3 конкурсах. Найактивнішими були учні Богданівського НВК, Добровільського НВК, Великоолександрівського НВК. Недостатньо працюють у цьому напрямку вчителі Васильківської СЗШ №2, Воскресенівської СЗШ, Зеленогайської СЗШ.

Треба зазначити: маємо переможців обласного етапу Всеукраїнських олімпіад з української мови та літератури, історії, біології, англійської мови та все ж, робота у цьому напрямку ще недостатня, як і залучення школярів до МАН.

У сучасних умовах розвитку освіти в Україні особливого значення набуває інноваційна діяльність навчальних закладів. Актуальність визначається провідною роллю інновацій у забезпеченні ефективності навчального процесу та якості освіти.

Теоретично начебто ми підготовлені до інновацій (пройшли курси, ШМО, РМО, беремо участь у вебінарах, семінарах, конференціях), та практично до такої діяльності готові не всі педагоги, тому і немає системних змін та якості освіти в окремих закладах, про що свідчать результати ЗНО.

Педагогами впроваджуються особистісно орієнтована технологія, проблемне навчання, технологія рівневої диференціації, адаптоване навчання, проектна технологія, інтерактивні та ігрові технології, кооперативне навчання, музейна педагогіка.

Працюють педагогічні колективи над реалізацією превентивних проектів «Школа проти СНІДу», «Маршрут безпеки», «Чесна гра», «Діалог», «Рівний - рівному» та інформаційно-комунікаційних проектів «Соціальні сервіси ВЕБ 2.0», « Інтел . Навчання для майбутнього», «Вчителі в онлайні», «Медіа освіта».

Протягом 2010-2015 років у районі працювали 4 експериментальні навчальні заклади обласного рівня: Васильківський НВК №1, Чаплинська СЗШ, Васильківська СЗШ №2 та Дубовиківська СЗШ. Васильківський НВК №1 завершив десятилітній експеримент за темою «Створення інноваційної системи розвитку творчої особистості учня на ідеях педагогіки життєтворчості». Досвід схвалений науково-методичною радою Дніпропетровського обласного інституту післядипломної педагогічної освіти та рекомендований до впровадження в навчальних закладах області. Чаплинська СЗШ звітувала перед науково-методичною радою ДОІППО про результати п’ятирічного експерименту за темою «Формування механізмів трансформації регіональної системи освіти на основі випереджаючої освіти для сталого розвитку на термін 2009-2015 років». Їй присвоєно статут Школи випереджаючої освіти. Педагогічний колектив став переможцем всеукраїнського конкурсу шкіл випереджаючої освіти та продовжує експериментальну діяльність у системі шкіл випереджаючої освіти .

Заклади освіти брали участь у обласних конкурсах.

Призерами стали :

- Дубовиківська СЗШ «Сільська школа». Директор - член обласного клубу директорів.

- Добровільський НВК- дипломант обласного конкурсу «Шкіл культури здоров’я ».

Директори, заступники, завідуючі ДНЗ, методисти серед лідерів освітян Дніпропетровщини: Фоменко А.С., Шклярук Н.А., Зінченко С.Ф., Бондар Л.Г., Бондаренко С.В..

Я намагалася зробити повний аналіз нашої з вами спільної роботи. Досягнуті успіхи не можливі без вашої участі та підтримки, без напруженої,наполегливої праці організаторів методичної роботи в школах: директорів та їх заступників, які згуртовують колективи навколо проблеми та забезпечують якісне функціонування шкільних методичних кабінетів як організуючих центрів методичної роботи з педкадрами.

Протягом 2014/2015н.р. проводився конкурс шкільних методичних кабінетів. Розглянуто проаналізовано усі представлені матеріали, вивчено результативність методичної роботи, переможцями визнано методичні кабінети Дубовиківської СЗШ, Дебальцівського НВК, Великоолександрівського НВК.

У 2015/2016н.р. РМК та педколективи будуть працювати над новим обласним проектом «Освітні стратегії соціалізації особистості громадянського суспільства».

Пріоритетними напрямками діяльності РМК визначено:

* науково-методичний супровід конкурсів професійної майстерності педагогів району;
* розробка та апробація сучасних форм науково-методичного супроводу атестації педпрацівників;
* створення умов для розвитку персональної освітньої траєкторії розвитку педагогів;
* забезпечення формування медіа-інформаційної компетентності вчителя;
* розвиток єдиного освітньо-інформаційного простору району, застосування хмарних технологій у діяльності закладів освіти;
* удосконалення форм мережевої взаємодії в організації освітньої комунікації;
* забезпечення науково-методичного супроводу та координації інноваційної та дослідно-експериментальної роботи в ЗНЗ;
* створення районної школи новаторства;
* науково-методичне забезпечення організації виховної роботи, національного та військово-патріотичного виховання;
* створення оптимальних умов для виявлення обдарованих дітей і надання їм підтримки у розвитку творчого потенціалу, їх самореалізації та постійного духовного самовдосконалення.

Поряд з традиційними формами науково-методичної роботи особлива увага буде приділятись впровадженню проектно-цільових підходів, роботі опорних шкіл, творчих груп, шкіл педмайстерності, віртуальним методоб’єднанням, участі у вебінарах, Інтернет-конференціях, видавничий діяльності, участі у професійних конкурсах, самоосвіті вчителів, що в кінцевому результаті забезпечить самовдосконалення вчителів та підвищить якість освіти та рівень навчальних досягнень школярів.

**ІІ. Організаційно-координуюча діяльність районного методичного кабінету**

**1.Циклограма роботи РМК**

|  |  |
| --- | --- |
| ***Понеділок*** | 1.Робота в РМК |
| 2.Проведення консультацій,підготовка засідань РМО,ТГ,СП |
| 3.Інструктивно-методична нарада.  Звіт методистів про роботу в ЗНЗ |
| І-й | Інструктивно-методична робота |
| ІІ-й | Інформація методистів про роботу в закладах освіти з вивчення ППД, узагальнення досвіду роботи над проблемою. |
| ІІІ-й | Звіт методистів про роботу над науково-методичним проектом |
| ІУ-й | Планування роботи на наступний місяць; підготовка засідань РМО, ТГ, семінарів-практикумів, творчих звітів, майстер-класів. |
| ***Вівторок*** | 1.Методичні виїзди в ЗНЗ; вивчення ППД. |
| 2.Індивідуальна робота з педагогами, адресна методична допомога |
| 3.Методичні консультації з питань атестації вчителів. |
| 4. День заступників директорів з НВР. |
| І-й | Зарубіжна література, музика, художня культура, образотворче мистецтво |
| ІІ-й | Українська мова і література, історія, правознавство, іноземна мова, російська мова |
| ІІІ-й | Географія, біологія, хімія, трудове навчання |
| ІУ-й | Заступники директорів |
| ***Середа*** | 1.День директорів |
| 2.Методичні виїзди в ЗНЗ: тематичне вивчення питань. |
| 3.Надання методичної допомоги керівникам ШМО,ТГ. |
| 4.Моніторингові дослідження якості освіти. |
| І-а | Основи здоров’я, фізкультура, інформатика |
| ІІ-а | Математика,шкільні бібліотекарі |
| ІІІ-а | Фізика, «Захист Вітчизни» |
| ***Четвер*** | 1.День заступників директорів з виховної роботи, педагогів-організаторів |
| 2.Написання довідок, складання бюлетенів, подання матеріалів на сайт РМК |
| І-й | Завідувачі, вихователі ДНЗ |
| ІІ-й | Початкові класи |
| ІІІ-й | Молоді та малодосвідчені вчителі |
| ІУ-й | Вчителі з педагогічними званнями |
| ***П’ятниця*** | 1.День самоосвіти та підвищення кваліфікації . Апаратне навчання методистів. |
| 2.Узагальнення матеріалів методичних виїздів, тематичного вивчення. |
| 3.Підготовка аналітичних матеріалів, подача матеріалів до Е-газети. |
| 4.Складання картотеки. |
| 5.Планування роботи на наступний тиждень. |

**2 . Забезпечення організаційно-правових засад діяльності РМК**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Напрям діяльності | Зміст | Термін | Відповідальний | Контроль |
| 1 | 2 | 3 | 4 | 5 | 6 |
| 1 | 1.Організований початок навчального року | 1.Про організацію та зміст науково-методичної роботи з керівниками та педагогіч-ними кадрами | До 10.09. | Воротня Н.П. | Наказ |
| 2.Інструктив-но-методичні листи МОН з питань викладання шкільних дисциплін | До 01.09. | Методисти | Методичні рекомен-дації |
| 3.Діагностування педагогів |  | Методисти | Аналітичні матеріали |
| 4. Моніторинг готовності ЗНЗ,педагогів,учнів до роботи у ново-му навчаль-ному році | До 20.09. | Методисти | Аналітичні матеріали |
| 5.Навчальні плани та програми | До 01.09. | Методисти | Рекомен-дації |
| 2 | Кадрове забезпечен -ня | 1.Здійснення оптимізації РМК:звільнення методистів за переводом | До 01.09. | Воротня Н.П. | Наказ |
| 2.Створення ПМПК | 01.09. | Прогонний О.П. | Наказ |
| 3.Уточнення посадових обов»язків методистів | До 10.09. | Воротня Н.П. | Посадові інструкції |
|  |  | 4. Розробка системи стимулювання діяльності методистів | До 10.09. | Воротня Н.П. | Положення про преміювання |
| 5. Організація навчання методистів, оперативок | До 15.09. | Воротня Н.П. | План |
| 3 | Затвердження | 1.План роботи РМК | До 15.09. | Воротня Н.П. |  |
| 2.Індивідуальні плани роботи методистів | 20.09. |  |  |
| 3.Плани роботи РМО | 15.09. |  |  |
| 4.Плани роботи творчих груп | 20.09. |  |  |
| 5.Плани роботи опорних шкіл | 15.09. |  |  |
| 6.Структура методичної роботи в районі | 1.09. |  |  |
| 7. Правила розпорядку | До 01.09. |  |  |
| 8.Положення про творчу групу | 15.09. |  |  |
| 9.Положення про Школу новаторів | 15.09. |  |  |
| 10.Положення про майстер-клас | 10.09. |  |  |
| 11.Положення про творчий звіт | 10.09 |  |  |
| 12. Положення про Школу професійної майстерності | 10.09 |  |  |
| 4 | Навчання методистів | 1.Створення системи роботи з педагогічними кадрами | За окремим планом | Воротня Н.П. | План |
| 2.Стратегія розвитку методичної служби району |  |  |  |
| 3.Стратегія формування вчителя ХХІ століття. |  |  |  |
| 4.Науково-методична підтримка стратегії розвитку освіти району |  |  |  |
| 5.Науково-методична підтримка стратегії розвитку навчального закладу |  |  |  |
| 6.Науково -методична підтримка індивідуальної освітньої траєкторії педагога |  |  |  |
| 7.Методичний супровід впровадження вчителем інноваційних технологій |  |  |  |
| 8.Інноваціна складова професійної діяльності методиста |  |  |  |
| 5 | Організація інновацій-ної та дослідно -експериментальної діяльності | 1.Положення про порядок здійснення інноваційної освітньої діяльності,  наказ МОН України від 30.11.2012р №1352 |  | Воротня Н.П. |  |
| 2.Положення про експеримент-тальний загально -освітній навчальний заклад,наказ МОН від 20.02.2002р №114 |  |  |  |
| 3.Наказ головного управління освіти і науки Дніпропетров-ської області від 28.12.2012р №1084/0212-11 «Про надання статусу експеримент-тального навчального закладу обласного рівня Чаплинській середній загальноосвіт-ній школі Васильківського району» |  |  |  |
|  |  | 4.Наказ департаменту освіти і науки Дніпропетровської ОДА від 10.07.2015р №496/0/2012 -15 «Про проведення дослідно – експеримент -тальної роботи за темою «Інтегрування змісту випе-реджаючої освіти для сталого розвитку у навчально-виховний процес» |  |  |  |
|  |  | 5.Подання щодо проведення дослідно-екс-перименталь-ної роботи у Павлівській СЗШ за темою:  «Інтегрування змісту випереджаю -чої освіти для сталого розвитку у навчально - виховний процес» (лист відділу освіти від 31.08. 2015р №674) |  |  |  |
|  |  | 6.Заява Міхєєвої Н.М. про надання Павлівській СЗШ статусу експеримент-тального навчального закладу на період з 01.10.2015р по 01.10.2021р за темою «Формування соціальних компетенцій школярів в інтересах сталого розвитку» |  |  |  |
|  |  | 7.Заява Педик О.М. про надання Дебальцівському НВК статусу експеримент-тального навчального закладу з 01.10.2015р по 01.10.2021р за темою «Розвиток громадсько-активної школи як центру сталого розвитку громади» |  |  |  |
|  |  | 7.Подання щодо проведення дослідно-експеримен-тальної роботи у Дебальців-ському НВК за темою ««Інтегруван -ня змісту випереджа -ючої освіти для сталого розвитку у навчально-виховний процес»  (лист відділу освіти від 31.08.2015р №673) |  |  |  |
| 6 | Організація участі у представницьких заходах | 1.Участь педагогічних працівників у районних серпневих методичних заходах | 28.09. | Воротня Н.П.  Методисти,  керівники ЗНЗ | Регламент |
| 2.Участь педагогічних працівників в обласних педагогічних серпневих заходах | 18-19.08 | Воротня Н.П., методисти, керівники РМО | План ДОІППО |
| 3.Участь у професійних конкурсах |  | Воротня Н.П.  методисти | Графік,умом на сайті |
| 4.Міжнарод-ний форум «Інноватика в освіті» | До 15.09.  До 20.09. | Воротня Н.П.  Директори ЗНЗ  Воротня Н.П.  Директори ЗНЗ | Заява  500 знаків  Наказ |
| 5.УІІ Міжнародний форум педагогічних інновацій (м.Черкаси) | 17-18.09 | Бондаренко С.В. | Відряджен-ня,диплом переможця |
|  |  | 6.Всеукраїнгський конкурс «Учитель року-2016» | Листопад- січень | Методисти | Положення  Наказ |
| 7.Міжнародна виставка «Сучасні заклади освіти» | Лютий-березень | Воротня Н.П.  Директори ЗНЗ | Заявка,500 знаків,наказ |
| 8.Всеукраїнські та обласні конференції | За планом ДОІППО | Воротня Н.П  методисти | Матеріали |
| 7 | Проектно-цільове планування діяльності РМК | 1.Проект»Формування соціально компетентної громадсько активної особистості в інноваційному освітньому просторі району» | До 05.09 | Воротня Н.П. |  |
| 2.Проект «Управління професійним розвитком педагогічних працівників на основі моніто-рингових досліджень» | До 10.09. | Воротня Н.П. |  |
| 3.Проект «Інноваційна грамотність педагога як умова розвитку його професіоналізму» | 20.09. | Ілющенко А.І. |  |
| 4.Проект «Формування методичної культури вчителя» | До 01.10. | Воротня Н.П. |  |
|  |  | 5.Проект «Удосконалення предметно-технологічної компетентності вчителя» | До 25.09. | Біла Т.М.  Дараган.В.І. |  |
| 6. Проект «Формування інформаційної компетент-ності учасників навчально-виховного процесу | 20.09. | Бондаренко С.В. |  |
| 7.Програма підготовки вчителів до роботи з обдарованими учнями | До 25.09. | Методисти |  |
| 8 | Організова-не закінчення навчального року | 1.Інструктив-но-методичні листи МОН України | До 30.03. | Воротня Н.П.  Методисти | Методичні рекомендації |
| 2.Накази департаменту освіти і науки,листи з питань проведення ЗНО та ДПА | До 30.03. | Воротня Н.П. | Рекомендації |

**ІІІ. Створення умов для розвитку педагогічної майстерності, творчої ініціативи педагогічних працівників**

**1.Творчі групи**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| 1 | Директорів | Освітні стратегії розвитку навчального закладу | Фалько Л.В.,директор Васильківської СЗШ №2 | Воротня Н.П. |
| 2 | Заступники директорів з навчально-виховної роботи | Формування вчителя ХХІ століття в системі методичної роботи | Нікітенко Л.М., заступник директора з НВР Григорівського НВК | Воротня Н.П. |
| 3 | Заступники директорів з навчально-виховної роботи | Формування соціально компетентної громадсько активної особистості в інноваційному освітньому просторі | Шевчук О.М., заступник директора з НВР Васильківського НВК №3 | Воротня Н.П. |
| 4 | Вчителі української мови та літератури | Стратегія формування особистості засобами мовно-літературної освіти в інноваційному освітньому просторі | Брожак Н.В.,вчитель української мови та літератури Манвелівської СЗШ | Воротня Н.П. |
| 5 | Вчителі початкових класів | Педагогічне проектування процесу соціалізації учнів початкової школи | Євтушенко Л.В.,вчитель початкових класів Васильківського НВК №1 | Єгорова І.Г. |
| 6 | Вчителі образотворчого мистецтва | Розвиток духовної сфери учнів через усвідомлення власної причетності до національних художніх традицій | Кубська Н.В.,вчитель образотворчого мистецтва Васильківського НВК №1 | Єгорова І.Г. |
| 7 | Вихователі ДНЗ | Модернізація системи роботи ДНЗ у контексті розв»язання проблеми збереження соціального здоров»я учасників навчально-виховного процесу | Савченко В.В.,вихователь-методист ДНЗ «Золотий півник» | Осняч Н.О. |
| 8 | Заступники директорів з виховної роботи | Розвиток в учнів загальноосвітнього навчального закладу громадянської активності у становленні громадянина-патріота України засобами інноваційних виховних технологій | Марухно Т.В., заступник директора з ВР Великолександрівсь-кого НВК | Ілющенко А.І. |
| 9 | Вчителі зарубіжної літератури | Система роботи вчителя з обдарованими учнями на уроці та в позаурочній діяльності | Маркіна С.М.,вчитель зарубіжної літератури Васильківського НВК №3 | Ілющенко А.І. |
| 10 | Творча група вчителів початкових класів щодо реалізації районного проекту «Обдарована дитина» | Всебічний розвиток учнів 1- 4-х класів у процесі активної творчої діяльності | Суворова Н.М.,вчитель початкових класів Великоолександрівсь  кого НВК | Ілющенко А.І.  Єгорова І.Г. |
| 11 | Творча група вчителів щодо реалізації районного проекту «Особистість» | Розвиток творчої особистості школяра через формування ключових життєвих компетентностей | Гуща Т.О.,заступник директора з ВР Чаплинської СЗШ | Ілющенко А.І. |
| 12 | Творча група вчителів щодо реалізації районного проекту «Позашкілля» | Розвиток особистості засобами інноваційних технологій | Кузнєцова О.Д,вчитель історії ,керівник шкільного МО класних керівників Григорівського НВК | Ілющенко А.І. |
| 13 | Вчителі фізичної культури | Формування соціальної компетентності учня на засадах олімпізму | Бондаренко Т.О.,вчитель фізичної культури Добровільського НВК | Бондаренко С.В. |
| 14 | Вчителі фізики | Шляхи соціалізації школярів засобами науково - орієнтованої освіти STEM | Бондаренко С.В.,методист РМК | Бондаренко С.В. |
| 15 | Вчителі інформатики | Формування медіа інформаційної компетентності учня як засіб його соціалізації | Паталаха І.А.,вчитель інформатики Дебальцівського НВК | Бондаренко С.В. |
| 16 | Вчителі предмету «Захист Вітчизни» | Стратегія соціалізації особистості засобами інноваційних технологій військово-патріотичного виховання | Фоменко В.С.,вчитель предмету «Захист Вітчизни» Великоолеександрівського НВК | Бондаренко С.В. |
| 17 | Вчителі предмету «Основи здоров»я» | Формування здоров»язбережувальної компетентності учня в інноваційному освітньому просторі |  | Бондаренко С.В. |
| 18 | Вчителі іноземної мови | Формування комунікативних навичок учнів як напрямок соціалізації особистості | Литвиненко Н.В.,вчитель англійської мови Григорівського НВК | Біла Т.М. |
| 19 | Вчителі історії та правознавства | Використання інноваційних технологій як засіб соціалізації школяра та виховання Людини-Патріота | Дробот О.О.,вчитель історії Ульянівської НСЗШ | Біла Т.М. |
| 20 | Вчителі математики | Використання інноваційних технологій на уроках математики як шлях до соціалізації особистості | Крись І.О.,вчитель математики Васильківської СЗШ №2 | Дараган В.І. |
| 21 | Вчителі хімії | Формування громадянсько-активної особистості у сучасному освітньому просторі | Іванченко Н.П.,вчитель хімії Васильківського НВК №1 | Харенко І.А. |
| 22 | Вчителі біології | Формування соціально активної особистості засобами інноваційних технологій | Лакуста Л.М.,вчитель біології Павлівської СЗШ | Харенко І.А. |
| 23 | Вчителі географії | Формування компетентної особистості учня,здатної до практичної та експериментальної діяльності | Юрченко В.В.,вчитель географії Миколаївської СЗШ | Харенко І.А. |

**2.Координація діяльності методичних структур**

|  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Назва структури | Науково-методична проблема | | Керівник | | Методист-куратор |
| **І. Районні методичні об»єднання** | | | | | | |
| 1 | РМО директорів шкіл | Управління стратегічним розвитком навчального закладу | Донець Тамара Володимирівна,  директор Васильківського НВК №1 | | Воротня Н.П. | |
| 2 | РМО заступників директорів з навчально-виховної роботи | Науково-методичний супровід траєкторії професійного зростання педагога | Нікітенко Любов Михайлівна,заступник директора з НВР Григорівського НВК ім..І.Г.Прибора | | Воротня Н.П. | |
| 3 | РМО заступників директорів з виховної роботи | Формування національних цінностей особистості засобами передових виховних технологій | Кубська Наталя Вікторівна,заступник директора з ВР Васильківського НВК №1 | | Ілющенко А.І. | |
| 4 | РМО вчителів української мови та літератури | Мовна соціалізація особистості засобами інноваційних технологій на уроках української мови. | Прогонна Людмила Михайлівна,вчитель української мови та літератури Васильківського НВК №1 | | Воротня Н.П. | |
| 5 | РМО вчителів зарубіжної літератури | Формування духовно багатої,соціально активної особистості шляхом співвідношення творчості та знань на уроках зарубіжної літератури | Зрожевська Наталія Миколаївна,вчитель зарубіжної літератури Письменської СЗШ | | Ілющенко А.А. | |
| 6 | РМО вчителів математики | Використання інноваційних технологій для розвитку творчої особистості | Синьогіна Ольга Миколаївна,вчитель математики Великоолександрівсь  кого НВК | | Дараган В.І. | |
| 7 | РМО вчителів фізики,  астрономії | Формування дослідницьких компетенцій учнів засобами інноваційних технологій | Теоколкіна Любов Іванівна,вчитель фізики Манвелівської СЗШ | | Бондаренко С.В. | |
| 8 | РМО вчителів географії | Формування адаптивної особистості і через впровадження інтерактивних та інформаційно -комп»ютерних технологій на уроках географії | Янатьєва Ольга Григорівна,вчитель географії Васильківського НВК №1 | | Харенко І.А. | |
| 9 | РМО вчителів іноземної мови | Методи та прийоми створення ситуації успіху як напрямок соціалізації особистості | Базилевська Валентина Митрофанівна,вчитель англійської мови Павлівської СЗШ | | Біла Т.М. | |
| 10 | РМО вчителів історії та правознавст-  ва | Виховання людини-Патріота як пріоритетна складова процесу соціалізації особистості | Єсипенко Лариса Леонідівна,вчитель історії Письменської СЗШ | | Біла Т.М. | |
| 11 | РМО вчителів біології | Активні форми і методи навчання біології в умовах гуманізації | Максимчук Тамара Петрівна,вчитель біології Васильківського НВК №1 | | Харенко І.А. | |
| 12 | РМО вчителів хімії | Розвиток інноваційного потенціалу учнів в умовах сучасної креативної освіти | Мудрак Людмила Володимирівна,  вчитель хімії Васильківської СЗШ №2 | | Харенко І.А. | |
| 13 | РМО вчителів інформатики | Організація проектної та науково-дослідницької діяльності учнів в інформаційно-освітньому просторі | Галич Володимир Іванович,вчитель фізики та інформатики Васильківського  НВК №1 | | Бондаренко С.В. | |
| 14 | РМО вчителів «Захист вітчизни» | Формування соціальної компетентності учнів засобами інноваційних технологій | Бойко Олександр Миколайович,вчитель фізичної культури та предмету «Захист Вітчизни» Дебальцівського НВК | | Бондаренко С.В. | |
| 15 | РМО вчителів «Основи здоров»я» | Розвиток соціальних якостей учнів засобами здоров»язбережувальних технологій при вивчення предмета «Основи здоров»я» | Сподіна Вікторія Олександрівна,вчитель фізичної культури та предмету «Основи здоров»я» Васильківського НВК №1 | | Бондаренко С.В. | |
| 16 | РМО вчителів фізичної культури | Розвиток соціальних якостей учнів засобами здоров»язбережувальних технологій при вивченні фізичної культури | Базилевський Геннадій Іванович,вчитель фізичної культури Павлівської СЗШ | | Бондаренко С.В. | |
| 17 | РМО вчителів образотворчого мистецтва | Формування естетичної культури учнів на засадах синтезу різноманітних видів художньої творчості | Путніна Наталія Олександрівна,вчитель образотворчого мистецтва Васильківської СЗШ №2 | | Єгорова І.Г. | |
| 18 | РМО вчителів трудового навчання | Формування життєвих компетенцій учнів шляхом використання методу проектів | Мороз Володимир Іванович,вчитель трудового навчання Васильківського НВК №1 | | Харенко І.А. | |
| 19 | РМО класних керівників | Створення виховного простору для формування соціально-активної особистості | Єрикалова Людмила Олексіївна,вчитель біології та географії Ульянівської НСЗШ | | Ілющенко А.І. | |
| 20 | РМО шкільних бібліотекарів | Роль шкільної бібліотеки у створенні позитивного інформаційного простору в умовах соціалізації особистості | Шевченко Інна Іванівна,бібліотекар Васильківського НВК №1 | | Біла Т.М. | |
| 21 | РМО вчителів музики | Розвиток мистецької компетентності учнів через формування умінь сприймання та інтерпретації музичних творів | Устименко Т.Г. вчитель музики Васильківського НВК №1 | | Ілющенко А.І. | |
| 22 | РМО вчителів початкових класів | Використання інноваційних освітніх технологій для формування соціальної компетентності молодшого школяра | Тауцька Тетяна Віталіївні учитель початкових класів Васильківського НВК №3,  Семеліт Світлана Леонідівна,учитель початкових класів Васильківського НВК №3  Берковська Людмила Борисівна,вчитель початкових класів Манвелівської СЗШ  Гунбіна Леся Петрівна,вчитель початкових класів Павлівської СЗШ | | Єгорова І.Г. | |
| 23 | РМО керівників ДНЗ | Формування соціальної компетентності учасників навчально-виховного процесу | Василенко Алла Василівна,завідуюча Манвелівським ДНЗ | | Осняч Н.О. | |
| 24 | РМО педагогів ДНЗ | Створення розвивального освітнього простору для формування основ соціальної компетентності дошкільнят | Сергійчик Вікторія Євгеніївна,  вихователь Васильківського ДНЗ «Мальва» | | Осняч Н.О. | |

**3. Формування науково-методичного середовища**

**3.1.Створення тематичних папок**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст матеріалу | Термін | Для якої категорії працівників | Хто готує |
| 1 | Управління професійним розвитком педагогів на основі моніторингових досліджень | До 01.09 | Для керівників ЗНЗ | Воротня Н.П. |
| 2 | Інноваційна діяльність в закладах освіти Васильківщини | До 10.09. | Для керівників ЗНЗ | Воротня Н.П. |
| 3 | Дослідно-експериментальна діяльність в ЗНЗ Васильківського району | До 15.09. | Для керівників ЗНЗ | Воротня Н.П. |
| 4 | Проектно-цільове управління методичною роботою в районі | До 25.09 | Для керівників ЗНЗ,методистів | Воротня Н.П. |
| 5 | Нормативно-правове забезпечення науково-методичної діяльності | До 10.09 | Для керівників ЗНЗ,методистів | Воротня Н.П. |
| 6 | Нормативно-правове забезпечення організованого початку нового навчального року | До 20.08 | Для керівників ЗНЗ,методистів | Воротня Н.П. |
| 7 | Нормативно-правове забезпечення організованого закінчення навчального року | До 30.03 | Для керівників ЗНЗ,методистів | Воротня Н.П. |
| 8 | Організаційно-методичне забезпечення діяльності методиста РМК | До 30.09 | Методистів | Воротня Н.П. |
| 9 | Нормативно-правове забезпечення організації навчально-виховного процесу у початковій школі | До 01.09. | Вчителі початкових класів | Єгорова І.Г. |
| 10 | Науково-методичне забезпечення проведення олімпіад з математики,української мови та природознавства у початковій школі | До 01.11 | Вчителів початкових класів | Єгорова І.Г. |
| 11 | Нормативно-правове забезпечення виховного процесу у навчальному закладі | До 01.11 | Заступники директорів з виховної роботи,педагоги-організатори,класні керівники | Ілющенко А.І. |
| 12 | Інноваційні технології виявлення,підтримки та розвитку обдарованих дітей | До 30.10 | Відповідальні за роботу з обдарованими дітьми | Ілющенко А.І. |
| 13 | Нормативно – правове забезпечення організації навчально-виховного процесу з фізики і астрономії | До 01.09. | Вчителі фізики та астрономії | Бондаренко С.В. |
| 14 | Нормативно-правове забезпечення організації навчально-виховного процесу з інформатики | До 01.09. | Вчителі інформатики | Бондаренко С.В. |
| 15 | Нормативно-правове забезпечення організації навчально-виховного процесу з фізичної культури,предметів «Основи здоров»я» та «Захист вітчизни» | До 01.09 | Вчителі фізичної культури,предметів «Основи здоров»я» та «Захист вітчизни» | Бондаренко С.В. |
| 16 | Технологія проведення різних видів моніторингових досліджень | До 01.09 | Для керівників та педагогічних кадрів | Харенко І.А. |
| 17 | Нормативно-правове забезпечення організації та соціального супроводу дітей соціально-незахищеної категорії | До 01.09. | Заступники директорів зВР | Харенко І.А. |
| 18 | Нормативно-правове забезпечення організації навчально-виховного процесу з хімії та біології | До 01.09 | Вчителі хімії,біології | Харенко І.А. |
| 19 | Нормативно-правове забезпечення організації навчально-виховного процесу з географії та економіки |  | Вчителі географії,економіки | Харенко І.А. |
| 20 | Нормативно-правове забезпечення дошкільної освіти | Протягом року | Для керівників ДНЗ | Осняч Н.О. |
| 21 | Соціалізація дошкільників в умовах ДНЗ | Протягом реку | Для керівників , педагогів ДЗ | Осняч Н.О. |
| 22 | Пріоритетні напрямки роботи у 2015-2016н.р   * Екологічне виховання; * Патріотичне виховання; * Формування основ здорового способу життя; * Комунікативно-мовленнєвий розвиток дошкільників | До 1.11  До 1.10  До 1.01  до 1.02 | Для керівників , педагогів ДЗ | Осняч Н.О. |
| 23 | Нормативно-правове забезпечення діяльності шкільної бібліотеки | До 01.09 | Шкільні бібліотекарі | Біла Т.М. |
| 24 | Сучасний урок іноземної мови :інновації та перспективи | До 1.10.2015р | Для молодих вчителів іноземної мови | Біла Т.М. |
| 25 | Інновації в шкільній бібліотеці як напрямок соціалізації особистості | До 01.11 | Шкільні бібліотекарі | Біла Т.М. |
| 26 | Планування роботи шкільної бібліотеки | До 01.09 | Шкільні бібліотекарі | Біла Т.М. |
| 27 | Виховання Людини Патріота як пріоритетна складова процесу соціалізації особистості | До 1.12 | Вчителі історії та правознавства | Біла Т.М. |
| 28 | Нормативно-правове забезпечення організації навчально-виховного процесу з математики в 5-141 класах |  | Для вчителів математики | Дараган В.І. |
| 29 | Нормативно-правове забезпечення проведення атестації педагогічних працівників у ЗНЗ,ДНЗ,ЦПО,РМК | Для педагогічних працівників | Дараган В.І. |  |
| 30 | Організація діловодства в закладах освіти з трудових відносин,нормативні вимоги,документація,статистична звітність |  | Для керівників | Дараган В.І. |
| 31 | Курсова перепідготовка педагогічних працівників |  | Для педпрацівників | Дараган В.І. |
| 32 | Нормативно-правове забезпечення та статистика по нагородженню педпрацівників |  | Для керівників | Дараган В.І |
| 33 | Нормативно –правове забезпечення замовлень цільових направлень,працевлаштування молодих спеціалістів,угоди |  | Для керівників | Дараган В.І |
| 34 | Нормативно –правове забезпечення бронювання та мобілізації педпрацівників |  | Для керівників та педпраціваників | Дараган В.І |

**3.2. Засідання науково - методичної ради РМК**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Тематика питань | Хто готує | Термін проведення |
| 1 | 2 | 3 | 4 |
| 1 | Про організацію науково-методичної роботи з педагогічними кадрами у 2015-2016навчальному році | Воротня Н.П. | Серпень |
| 2 | Про організацію роботи за новим науково-методичним проектом «Освітні стратегії соціалізації особистості громадянського суспільства» та районного проекту «Формування соціально компетентної громадсько активної особистості в інноваційному освітньому просторі району» | Воротня Н.П. |
| 3 | Затвердження структури науково-методичної роботи з педагогічними кадрами району | Воротня Н.П. |
| 4 | Затвердження графіка методичного консультування педагогів | Воротня Н.П. |
| 5 | Про вдосконалення інформаційно-освітнього простору району | Бондаренко С.В. |
| 1 | Про схвалення плану роботи КЗ «Васильківський районний методичний кабінет» на 2015-2016н.р. | Воротня Н.П. | Вересень |
| 2 | Про схвалення планів роботи районних методичних об»єднань, школи молодого вчителя,Школи управлінської майстерності творчих груп,опорних шкіл | Воротня Н.П., керівники методичних структур, методисти |
| 3 | Про організацію та проведення І та ІІ туру Всеукраїнських олімпіад з базових дисциплін | Біла Т.М. |
| 4 | Про проведення моніторингових досліджень у 2015-2016н.р. | Харенко І.А. |
| 5 | Про затвердження науково -методичних проектів | Воротня Н.П.  методисти |
| 1 | Про організаційно-методичне забезпечення конкурсу «Учитель року-2016» за номінаціями «російська мова», «англійська мова», «біологія», «етика», «фізкультура» | Воротня Н.П. | Жовтень |
| 2 | Захист структури та планів методичної роботи з педагогами Васильківського НВК №1Письменської СЗШ  Васильківського НВК №3 | Воротня Н.П.  Водолаз Л.В.  Єсипенко Л.Л.  Шевчук О.М. |
| 3 | Обговорення та затвердження методичних рекомендацій для керівників шкіл з питань реалізації науково-методичного Проекту | Воротня Н.П. |
| 1 | Розгляд методичних розробок педагогічних працівників,які претендують на присвоєння педагогічного звання «Учитель-методист»,»Вихователь-методист»,»Педагог-органіхзатор-методист». | Воротня Н.П.  методисти | Грудень |
| 2 | Про стан викладання та рівень навчальних досягнень учнів з української мови та літератури | Воротня Н.П. |
| 3 | Про результати моніторингу самоосвітньої діяльності методистів,директорів ЗНЗЩ та заступників директорів з науково-методичної роботи | Воротня Н.П. |
| 1 | Про схвалення методичних розробок педагогічних працівників,які претендують на присвоєння педагогічного звання «вчитель-методист», «вихователь-методист», «педагог-організатор-методист» та направлення їх для проходження експертизи науково-методичною радою ДОІППО | Воротня Н.П.  методисти | Лютий |
| 2 | Творчі звіти вчителів :Прогонна Л.М.,Євтушенко Л.В.,Тітова Л.А.,Панько В.А., Іванова Н.М. | Воротня Н.П. Єгорова І.Г.,Ілющенко А.І. Біла Т.М. |
| 1 | Система роботи щодо підвищення професійної майстерності педагогів,організація та проведення атестації вчителів у Васильківському НВК №1,Васильківській СЗШ №2,Шевченківському НВК,Васильківському НВК №3,Миколаївській СЗШ | Воротня Н.П.  методисти | Березень |
| 2 | Про діяльність методичних підрозділів з формування готовності педагогів до інноваційної діяльності | Методисти,керівники РМО |
| 3 | Про результативність позакласної роботи вчителів - предметників | Методисти |
| 1 | Про підсумки науково-методичної роботи на І етапі реалізації науково-методич ного проекту «Формування соціально компетентної громадсько активної особистості в інноваційному освітньому просторі» в рамках обласного проекту «Освітні стратегії соціалізації особистості громадянського суспільства» | Воротня Н.П. | Травень |
| 2 | Звіти методистів та керівників РМО про роботу на І етапі науково-методичного проекту | Воротня Н.П.  методисти |

**3.3. Науково-практичні конференції**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Тема | Місце проведення | Термін проведення | Відповідальні |
| 1 | Формування соціально компетентної громадсько активної особистості в інноваційному освітньому просторі: підсумки роботи на І етапі | Васильківський НВК №1 | 11 травня | Воротня Н.П. |
| 2 | Новий державний стандарт:проблема наступності дошкільної,початкової та середньої ланок освіти | Васильківський НВК №1 | 27 квітня | Єгорова І.Г. |
| 3 | Соціалізація дітей та учнівської молоді у виховному просторі навчального закладу | Васильківський НВК №1 | 11 березня | Ілющенко А.І. |
| 4 | Створення інноваційного здоров’я зберігаючого освітнього простору навчального закладу | Васильківський НВК №1 | 19 лютого | Бондаренко С.В.  Харенко І.А. |
| 5 | Організаційно-методичні засади моніторингу рівня здоров’я зберігаючої компетентності» | Васильківський НВК №1 | 23 березня | Харенко І.А. |
| 6 | Діагностика соціальної компетентності учасників навчального процесу | Васильківський НВК №1 | Травень | Осняч Н.О. |
| 7 | Виховання Людини Патріота як пріоритетна складова процесу соціалізації особистості | Васильківський НВК №1 | 24 березня | Біла Т.М. |

**3.4.Педагогічні читання**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Тема | Термін проведення | Місце проведення | Для якої категорії працівників | Хто готує |
| 1 | Соціалізація особистості :сутність,сфери,стадії,форми,методи | 21 жовтня | Васильківський НВК №1 | Методисти,  Заступники директорів, керівники РМО,ШМО | Воротня Н.П. |
| 2 | Педагоги-новатори про педагогіку співпраці | 25 березня | Васильківський НВК №1 | Вчителі початкових класів | Єгорова І.Г. |
| 3 | Виховання ХХІ ст.-педагогіка гуманності, підтримки та розуміння | 22 квітня | Васильківський НВК №1 | Заступники директорів з педагоги – організатори,класні керівники | Ілющенко А.І. |
| 4 | Інноваційні підходи до організації дослідно-експериментальної діяльності учня | 20 листопада | Васильківський НВК №1 | Вчителі природничих дисциплін | Бондаренко С.В. |
| 5 | Формування соціально активної особистості в сучасному освітньому просторі | 23 лютого | Васильківський НВК №1 | Вчителі природничих дисциплін | Харенко І.А |
| 6 | Соціалізація дошкільників засобами ігрових технологій | Квітень | Васильківський НВК №1 | Методисти-вихователі | Осняч Н.О. |
| 7 | Педагогічне проектування процесу соціалізації особистості | Листопад 2015р |  | Вчителі іноземної мови | Біла Т.М. |
| 8 | Створення науково- методичних засад для формування у педагогів пошуково-дослідницьких умінь | 11 листопада | Васильківський РМК | Методисти,заступники з НВР | Воротня Н.П. |
| 9 | Формування креативної особист ості у світлі сучасної модернізації освіти | Листопад | Васильківська СЗШ №2 | Вчителі математики | Дараган В.І. |

**3.5. Проведення семінарів - практикумів**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Категорія педагогічних працівників/ тема | Термін проведення | Місце проведення | Відповідальний | Відмітка про виконання |
| **Директори шкіл** | | | | | |
| 1 | Управлінські аспекти громадянського виховання на рівні дошкілля та середньої школи | квітень | Шевченківський НВК | Воротня Н.П. |  |
| 2 | Моделювання стратегії розвитку закладу освіти | Лютий | Григорівський НВК | Воротня Н.П. |  |
| **Заступники директорів з навчально-виховної роботи** | | | | | |
| 3 | Моніторинг професійної компетентності педагогів | Грудень | Зеленогайська СЗШ | Воротня Н.П. |  |
| 4 | Науково-методичний супровід інноваційних процесів у закладі освіти | Лютий | Письменська СЗШ | Воротня Н.П. |  |
| **Заступники директорів з виховної роботи** | | | | | |
| 5 | Функції екологічного виховання в системі формування гуманної та соціально компетентної особистості | 2 грудня | Дебальцівський НВК | Ілющенко А.І. |  |
| 6 | Формування в учнів громадянської життєвої позиції через залучення їх до участі в учнівському самоврядуванні,житті школи та громади | Грудень | Манвелівська СЗШ | Ілющенко А.І. |  |
| **Вчителі української мови та літератури** | | | | | |
| 7 | Система підготовки філологічно обдарованих школярів до участі у конкурсах і олімпіадах | Листопад | Васильківська СЗШ №2 | Воротня Н.П. |  |
| 8 | Формування мовної особистості засобами інноваційних технологій | Лютий | Богданівський НВК | Воротня Н.П. |  |
| **Вчителі початкових класів** | | | | | |
| **Вчителі 1-х класів** | | | | | |
| 9 | Розширення рольового простору першокласника за рахунок його включення у мовленнєву діяльність | Березень | Васильківський НВК №1 | Єгорова І.Г. |  |
| **Вчителі 2-х класів** | | | | | |
| 10 | Використання інноваційних освітніх технологій для формування соціальної компетентності молодшого школяра | 09 грудня | Григорівський НВК | Єгорова І.Г. |  |
| 11 | Методи та прийоми створення ситуації успіху як напрямок соціалізації освіти | Лютий | Шевченківський НВК | Єгорова І.Г. |  |
| **Вчителі 3-х класів** | | | | | |
| 12 | Організація навчально-виховного процесу,що відповідає напрямку соціалізації особистості молодшого школяра | Листопад | Павлівська СЗШ | Єгорова І.Г. |  |
| 13 | Дослідження процесу соціалізації учнів початкової школи за визначеними показниками та пакетом діагностичних матеріалів | Березень | Дебальцівський НВК | Єгорова І.Г. |  |
| **Вчителі 4-х класів** | | | | | |
| 14 | Соціалізація учнів початкових класів через використання інтерактивних технологій | 26 листопада | Васильківський НВК №3 | Єгорова І.Г. |  |
| 15 | Моніторинг якості навчання та соціальної компетентності молодших школярів | Лютий | Дубовиківська СЗШ | Єгорова І.Г. |  |
| **Вчителі образотворчого мистецтва** | | | | | |
| 16 | Розвиток духовної сфери учнів через усвідомлення власної причетності до національних художніх традицій | Січень | Васильківська СЗШ №2 | Єгорова І.Г. |  |
| **Вчителі історії та правознавства** | | | | | |
| 17 | Використання проектної технології на уроках історії як напрямок соціалізації особистості | 26 листопада | Дубовиківська СЗШ | Біла Т.М. |  |
| 18 | Формування національної свідомості та громадянсько активної особистості на уроках правознавства | Березень | Письменська СЗШ | Біла Т.М. |  |
| **Вчителі іноземної мови** | | | | | |
| 19 | Шляхи підвищення ефективності якості навчання іноземної мови в умовах соціалізації особистості | Листопад | Чаплинська НСЗШ | Біла Т.М. |  |
| 20 | Вивчення іноземної мови як засобу комунікації | Березень | Великоолександрівський НВК | Біла Т.М. |  |
| **Шкільні бібліотекарі** | | | | | |
| 21 | Духовний скарб українського народу-запорука єдності нації | 17.10.  2015р | Добровільський НВК | Біла Т.М. |  |
| 22 | Взаємодія шкільної бібліотеки та педагогічного колективу у формуванні патріотичних почуттів підростаючого покоління | Квітень | Манвелівська СЗШ | Біла Т.М. |  |
| **Класні керівники** | | | | | |
| 23 | Роль класного керівника у створенні необхідних умов для формування соціально активної особистості | Березень | Григорівський НВК | Ілющенко А.І. |  |
| **Вчителі зарубіжної літератури та російської мови** | | | | | |
| 24 | Розвиток пізнавальної активності учнів на уроках російської мови в умовах формування креативної особистості | Лютий | Васильківська СЗШ №2 | Ілющенко А.І. |  |
| 25 | Розвиток творчих здібностей учнів на уроках російської мови та у позакласній роботі | 17 Груденя | Васильківський НВК №3 | Ілющенко А.І. |  |
| 26 | Використання інтерактивних методів навчання на уроках зарубіжної літератури як засіб розвитку творчого потенціалу учнів | Лютий | Добровільський НВК | Ілющенко А.І. |  |
| **Вчителі географії** | | | | | |
| 27 | Впровадження нових стандартів географічної освіти як основи соціалізації особистості в громадському суспільстві | Січень | Васильківський НВК №1 | Харенко І.А. |  |
| 28 | Формування географічних,  економічних та краєзнавчих компетентносте учнів на уроках географії,економіки |  |  | Харенко І.А. |  |
| **Вчителі біології** | | | | | |
| 29 | Соціалізація особистості засобами інноваційних технологій навчання на уроках біології | Грудень | Ульянівська НСЗШ | Харенко І.А. |  |
| 30 | Формування соціально-активної,креативної,самодостатньої особистості шляхом її соціалізації в умовах освітнього середовища | Березень | Миколаївська СЗШ | Харенко І.А |  |
| **Вчителі хімії** | | | | | |
| 31 | Упровадження здоров»язбере  жувальних технологій у процесі викладання хімії та біології | Березень | Чаплинська НСЗШ | Харенко І.А. |  |
| **Вчителі фізики та астрономії** | | | | | |
| 32 | Підвищення мотивації учнів до вивчення фізики на засадах випереджаючої освіти для сталого розвитку | грудень | *Чаплинська СЗШ*  Червона  Тетяна Григорівна | Бондаренко С.В. |  |
| 33 | Розвиток творчого потенціалу особистості шляхом реалізації креативного навчання | лютий | *Шевченківський НВК*  Мединець  *Ірина Михайлівна* | Бондаренко С.В. |  |
| **Вчителі фізичної культури** | | | | | |
| 34 | Забезпечення наступності у викладанні предмета «Фізична культура» між початковою і основною школою | грудень | *Дебальцівський НВК*  Бойко Олександр Миколайович  Бондаренко Алла Володимирівна | Бондаренко С.В. |  |
| 35 | Інноваційні підходи до організації фізкультурно-оздоровчої роботи у ЗНЗ | квітень | *Васильківський НВК №1*  Директоренко Ніна Пилипівна  Сподіна Вікторія Олександрівна | Бондаренко С.В. |  |
| **Вчителі інформатики** | | | | | |
| 36 | Забезпечення наступності у викладанні інформатики між початковою і основною школою | 09 грудня | *Григорівський НВК*  Тітов Ігор Борисович | Бондаренко С.В. |  |
| 37 | Розвиток креативності учнів засобами медіаосвіти | березень | *Манвелівська СЗШ*  Глушакова Наталя Анатоліївна | Бондаренко С.В. |  |
| **Вчителі предмету «Основи здоров’я»** | | | | | |
| 38 | Реалізація діяльнісного підходу до вивчення предмету «Основи здоровя» | квітень | *Зеленогайська СЗШ*  Сорівка  Світлана  Олександрівна | Бондаренко С.В. |  |
| **Вчителі предмету «Захист Вітчизни»** | | | | | |
| 39 | Розвиток професійно-військових якостей майбутнього захисника Вітчизни при вивченні предмету «Захист Вітчизни» | квітень | *Васильківський НВК №1*  Мороз Володимир Іванович | Бондаренко С.В. |  |
| **Керівники ДНЗ** | | | | | |
| 40 | Засоби формування соціальної компетентності педагогів дошкільних закладів | Грудень | Манвелівський ДНЗ «Ромашка» | Осняч Н.О. |  |
| 41 | Семінар-тренінг «Техніка мовлення. Робота над розвитком голосу. | Березень | ДНЗ «Золотий півник» | Осняч Н.О. |  |
| **Педагоги ДНЗ** | | | | | |
| 42 | Випереджаюча освіта - дошкільнятам | Травень | ДНЗ «Мальва» | Осняч Н.О. |  |
| 43 | Формування основ екологічного виховання дошкільників в умовах сучасного дошкільного закладу | Квітень | ДНЗ «Зернятко» | Осняч Н.О. |  |

**3.6. Навчання методичного активу**

**(керівники ШМО,РМО)**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст | Термін | Хто готує |
| 1 | 2 | 3 | 4 |
| 1 | Сучасні підходи до планування роботи методичного об’єднання | 28 серпня | Воротня Н.П. |
| 2 | Роль методичного об’єднання у розвитку творчої активності педагогів | Воротня Н.П. |
| 3 | Роль методичного формування у підготовці вчителя до впровадження інноваційних технологій | Воротня Н.П. |
| 1 | Створення сприятливої творчої атмосфери для здійснення пошукової дослідницької роботи | 13 жовтня | Воротня Н.П. |
| 2 | *Моделювання:*Організація роботи творчих груп | Воротня Н.П. |
| 3 | Вплив професійної компетентності педагогів на формування учнівського колективу | Ілющенко А.І. |
| 1 | *Проблемна бесіда*: Інноваційна культура педагога | Листопад | Воротня Н.П. |
| 2 | *Рольова гра*: Прийняття етичного педагогічного рішення | Воротня Н.П. |
| 1 | *Тренінг*:Використання он-лайн ресурсів в методичній роботі | Грудень | Бондаренко С.В. |
| 1 | Круглий стіл: Готуємося до атестації | Січень | Дараган В.І. |
| 1 | *Дискусія:*Самоосвіта педагога та методичний день | Березень | Воротня Н.П. |
| 1 | *Круглий стіл*: Підводимо підсумки роботи РМО,ШМО на І етапі науково-методичного проекту | Травень | Воротня Н.П. |

**3.7. Постійно діючий семінар директорів ЗНЗ**

***Тема: Формування професійної компетентності керівника сучасного***

***освітнього закладу.***

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Зміст та форма роботи | Термін | Відповідальний | Місце проведення |
| **Заняття 1** | | | | |
| 1 | Управлінський конструктор  Самореалізація навчального закладу | **Жовтень** | Воротня Н.П. | Васильківський НВК №1 |
| 2 | Ефективне управління – запорука успішного розвитку школи:   * аспекти управлінської компетентності керівника ЗНЗ; * якість освіти як головна ідея розвитку школи; * компетентніс- * ний підхід у навчально-виховному процесі-ключ до успіху учня і вчителя |  | Фоменко А.С., директор Великоолександрівського НВК |  |
| 3 | Методичний кабінет-центр розвитку професійності й творчої майстерності вчителя |  | Слобода К.Д., директор Дубовиківської СЗШ |  |
| 4 | Діагностична карта «Самооцінка управлінської діяльності керівника ЗНЗ» |  | Дараган В.І., методист КЗ «Васильківський РМК |  |
| **Заняття 2** | | | | |
| 1 | ***Семінар-діалог*** Соціалізація особистості в інноваційному просторі ЗНЗ | Листопад | Воротня Н.П. |  |
| **Заняття 3** | | | | |
|  | ***Технопарк «Лабораторія педагогічного успіху»***  Управлінський аспект розвитку креативного потенціалу особистості в умовах громадсько активної школи | Січень | Педик О.М. | Дебальцівський НВК |
| **Заняття 4** | | | | |
| 1 | ***Технопарк «Лабораторія педагогічного успіху»***  Формування мережевого освітнього простору | Березень | Донець Т.В., директор Васильківського НВК №1 | Васильківський НВК №1 |
| 2 | ***Діагностична карта***  «Самооцінка творчої діяльності керівника ЗНЗ» |  | Воротня Н.П. |  |
| 3 | Наради при директорові як дієвий засіб діалогізації взаємин колективу з адміністрацією |  | Глушакова Н.А., директор Манвелівської СЗШ |  |
| **Заняття 5** | | | | |
| 1 | **Майстер-клас**  Система управлінської діяльності з реалізації проблемних питань життєдіяльності навчального закладу | Травень | Бондарчук І.М., директор Чаплинської СЗШ | Чаплинська СЗШ |
| 2 | **Практикум**  Прогнозування та планування діяльності освітнього закладу |  | Воротня Н.П. |  |

**3.8. Постійно діючий семінар заступників директорів з навчально- виховної роботи**

**Тема: *Створення умов для розвитку професійної компетентності,***

***творчого потенціалу педагогічних кадрів***

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст і форма роботи | Хто готує | Місце проведення |
| **Вересень** | | | |
| ***Нарада-семінар*** | |  |  |
| 1 | Актуальні питання організації навчально-виховного процесу у 2015-2016н.р. | Воротня Н.П. | КЗ «Васильківський районний методичний кабінет» |
| 2 | Програмне та навчально-методичне забезпечення навчально-виховного процесу | Біла Т.М. |  |
| 3 | Структура та завдання методичної роботи з педкадрами в умовах реалізації Державних стандартів освіти. Реалізація проблемних питань методичної роботи через управлінську діяльність | Воротня Н.П. |  |
| 4 | Про організацію роботи з дітьми з особливими потребами | Ліштван О.Л. |  |
| **Жовтень** | | | |
| 1 | Від фахової компетентності до професійної діяльності | Бондаренко С.В. | Васильківський НВК 31 |
| 2 | Атестація педагогічних працівників як механізм управління якістю освіти | Дараган В.І. |  |
| 3 | Тренінг:Проектування професійного саморозвитку педагогічних працівників:управлінський і науково-методичний аспекти» | Воротня Н.П. |  |
| **Грудень** | | | |
| ***Технопарк «Лабораторія педагогічного успіху»*** | |  | Васильківський НВК №1 |
| 1 | Моніторинг як інструмент підвищення якості освіти | Харенко І.А. |  |
| ***Презентація досвіду*** | |  |  |
| 1 | Портфоліо як альтернативна форма систематизації,узагальнення досвіду роботи та оцінювання професійного зростання педагога | Водолаз Л.В. |  |
| ***Семінар з відеопрезентацією*** | |  | |
| 1 | Покрокові алгоритми та методики різних форм роботи з педагогами | Шклярук НА. | Дебальцівський НВК |
| 2 | Інтерактивні технології розвитку професійної компетентності вчителя | Нікітенко Л.М. | Григорівський НВК |
| **Березень** | | | |
| ***Практикум*** | |  | |
| 1 | Система науково-методичного супроводу формування та зростання конкурентоспроможного креативного педагога | Зінченко С.Ф. | Манвелівська СЗШ |
| 2 | Методичний кабінет - центр інновацій,творчості,пошуку,досвіду. Презентація творчих доробків | Топчій Г.А. | Дубовиківська СЗШ |
| **Травень** | | | |
| ***Година відвертої розмови*** | |  | |
| 1 | Мої управлінські успіхи | Рожкова І.В. | Добровільський НВК |
| ***Семінар-тренінг:*** | |  |  |
| 1 | Професійне зростання та самовдосконалення особистості як умова успішності навчально-виховного процесу | Дробот О.О. | Ульянівська НСЗШ |

**ІУ. Інформаційно-методичний супровід навчальних закладів і педагогічних працівників**

**1.Забезпечення ефективного функціонування інформаційно - освітнього простору району**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст роботи | Термін виконання | Хто готує | Контроль виконання |
| 1. | ***Розмістити на сайті районного методичного кабінету:***  - план роботи РМК на 2015-2016н.р.;  - план роботи РМК на місяць;  - нормативно правові документи щодо організованого початку навчального року;  - інформаційно-методичні матеріали щодо організації навчально-виховного процесу у 2015-2016н.р.;  ***Методичні рекомендації щодо вивчення навчальних дисциплін у новому навчальному році***   * Матеріали семінарів,творчих груп; * Матеріали опорних шкіл; * Матеріали та результати олімпіад з математики,української мови та природознавства в початковій школі; * Огляд матеріалів про науково-практичну конференцію для вчителів початкових класів на тему «Новий державний стандарт: проблеми наступності дошкільної,початкової та середньої ланок освіти»; * Проект «Формування та розвиток продуктивної компетентності вчителя» * Система роботи з обдарованими учнями в позаурочний час; * Підготовка учнів до наукової діяльності * Підсумки участі учнів ЗНЗ у всеукраїнських та міжнародних інтерактивних конкурсах * Календар Всеукраїнських міжнародних інтерактивних конкурсів на 2015-2016н.р; * Календар конкурсів з ІКТ і медіа на 2015-2016н.р; * Календар районної спортивної олімпіади на 2016р. * План фізкультурно-оздоровчих та спортивно - масових заходів на 2016р; * Протоколи,завдання ІІ етапу Всеукраїнських олімпіад з базових дисциплін; * Інформаційно-правова документація щодо організації освітньо-виховної роботи в ДНЗ у 2015-2016н.р. * Результат моніторингу готовності педагогів ДНЗ до роботи над новим обласним,районним науково-методичним проектом; * План спільних заходів керівників ЗНЗ,ДНЗ,ЦПО,РМК та членів атестаційної комісії з проведення атестації педагогічних працівників у 2015-2016н.р.; * План курсової перепідготовки педагогічних працівників району у 2016р. * Методичні рекомендації до підготовки учнів до семінару з математики | До 1 числа  щомісяця  До 28.08  До 28.08  До 28.08  Щомісяця  До 20.10    До 01.04.  Травень  Жовтень  Березень  Січень  До 01.09  До 01.09.  До 01.010  До 05.01.  2016р    До 15.01. 2016р  Листопад-грудень  Вересень  Травень  Вересень  Січень  Жовтень | Воротня Н.П.  Воротня Н.П.  Воротня Н.П.  Воротня Н.П.  Воротня Н.П, методисти  Методисти  Воротня Н.П.  Єгорова І.Г.  Єгорова І.Г.  Єгорова І.Г.  Єгорова І.Г.  Ілющенко А.І.  Ілющенко А.І.  Бондаренко С.В.  Бондаренко С.В.  Бондаренко С.В.  Бондаренко С.В.  Бондаренко С.В.  Методисти  Осняч Н.О.  Осняч Н.О.  Дараган В.І. |  |
| 2 | ***Видання Е-газети***  ***«У творчому пошуку»:***   * За матеріалами серпневої педагогічної конференції; * «Я-віртуоз у викладанні предмета»:   Шклярук Н.А  Зрожевська Н.М.  Педик О.М.  Брожак Н.В.  Василенко Д.А.  Семеліт С.А.  Попруга С.В.  Пустова В.Д.  Саранчук О.І.  Гунбіна Л.П.  Бабич Г.М.  Сухоненкова Н.С.  Заєць В.В.  Зуб С.О.  Фоменко В.М.  Завгородня Т.І  Паталаха І.Д  ***Від творчого вчителя до творчого учня:***  Прогонна Л.М.  Бондаренко Т.О.  Суворова Н.М.  Доценко Т.В.  Денисенко Н.О. | Вересень  листопад  Січень | Воротня Н.П.  Бондаренко С.В.  Воротня Н.П.  Ілющенко А.І.  Харенко І.А.  Воротня Н.П.  Воротня Н.П.  Єгорова І.Г. Воротня Н.П.  Бондаренко С.В.  Єгорова І.Г.  Ілющенко А.І.  Біла Т.М.  Дараган В.І.  Бондаренко С.В. |  |
| 3 | ***Матеріали ППД***   * Прогонна Л.М,   «Формування мовної особистості в інноваційному освітньому просторі»»   * Євтушенко Л.В.   «Шляхи формування навичок читання з метою соціалізації особистості молодшого школяра»;   * Панько В.А. «Формування пізнавальної активності учнів на уроках російської мови в умовах формування креативної особистості»; * Фоменко А.С.   «Розвиток творчих та інтелектуальних здібностей учнів на уроках фізики засобами валеологічної та екологічної освіти» | Березень  Березень  Листопад | Воротня Н.П.  Єгорова І.Г.  Ілющенко А.І.  Бондаренко С.В. |  |
| 4 | ***Інноваційна карта району***:  Васильківський НВК №1  Чаплинська СЗШ  Великоолександрівський НВК  Дебальцівський НВК  Дубовиківська СЗШ | Травень | Воротня Н.П.  Воротня Н.П.  Ілющенко А.І.  Єгорова І.Г.  Бондаренко С.В. |  |
| 4 | ***Новини з місць подій:***   * Заходи у школах; * Науково-методичні заходи; * Участь у Між народних, Всеукраїнських,обласних районних заходах | Щотижня | Методисти |  |
|  |  |  |  |  |
| 5 | ***Соціалізація особистості засобами навчальних дисциплін :за підсумками роботи РМО на І етапі проекту***:   * Мовна соціалізація особистості засобами інноваційних технологій на уроках української мови та літератури; * Формування соціальної компетентності молодшого школяра засобами інноваційних освітніх технологій; * Формування національних цінностей особистості засобами передових виховних технологій; * Формування духовно багатої ,соціально активної особистості шляхом співвідношення творчості та знань на уроках зарубіжної літератури; * Формування медіа -інформаційної компетентності учня в освітньому просторі; Формування соціальної * компетентності засобами інноваційних технологій на уроках математики | Квітень | Бондаренко С.В. |  |
| 6 | Створити та розмістити адреси сайтів районних методичних об’єднань на сайті РМК | До 10.11.  2015р | Методисти |  |

**2. Наради при завідуючій РМК**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| №з/п | Питання,що розглядаються | Хто готує |
| **Серпень** | | |
| 1 | Про підготовку до серпневої конференції та секційних нарад педагогів | Воротня Н.П. |
| 2 | Про методичне забезпечення організованого початку нового 2015-2016навчального року | Воротня Н.П. |
| 3 | Про організацію та вдосконалення методичної роботи з педагогічними кадрами у новому навчальному році | Воротня Н.П. |
| 4 | Про сучасні підходи до планування роботи РМК та методистів | Воротня Н.П. |
| 5 | Про результати моніторингу участі школярів у міжнародних і всеукраїнських інтерактивних конкурсах | Бондаренко С.В. |
| 6 | Про підготовку закладів освіти до впровадження Державного стандарту початкової загальної освіти у 4-х класах | Єгорова І.Г. |
| **Вересень** | | |
| 1 | Про науково-методичне забезпечення виконання варіативної складової навчального плану | Воротня Н.П. |
| 2 | Про організацію роботи над обласним науково-методичним проектом «Освітні стратегії соціалізації особистості громадянського суспільства» | Воротня Н.П. |
| 3 | Про особливості проведення районного етапу всеукраїнського конкурсу «Учитель року-2016»:англійська мова,історія,математика, «Захист вітчизни» | Воротня Н.П. |
| 4 | Про підготовку до проведення обласного науково-практичного семінару «Інноваційні підходи до організації військово-патріотичного виховання учнівської молоді» | Воротня Н.П.  Бондаренко С.В.  Ілющенко А.І. |
| 5 | Про забезпечення ефективного функціонування районного освітньо - інформаційного простору | Бондаренко С.В. |
| 6 | Про підготовку до наради директорів ЗНЗ | Воротня Н.П. |
| 7 | Про залучення педагогів до участі у фахових конкурсах та видавничій діяльності | Воротня Н.П. |
| 8 | Методичні засади формування соціальної компетентності молодшого школяра | Єгорова І.Г. |
| **Жовтень** | | |
| 1 | Про організацію роботи з вивчення професійної діяльності вчителів,які атестуються | Воротня Н.П. |
| 2 | Про підготовку та проведення І і ІІ турів Всеукраїнських олімпіад з базових дисциплін | Біла Т.М. |
| 3 | Про атестацію керівних і педагогічних працівників у 2016р | Дараган В.І. |
| 4 | Про підготовку та проведення міжнародного конкурсу з української мови ім..Петра яцика. | Воротня Н.П. |
| 5 | Про методичні виїзди в заклади освіти | Воротня Н.П. |
| 6 | Про науково-методичне забезпечення інтелектуального конкурсу «Ерудит-2015» | Ілющенко А.І. |
| 7 | Про підготовку до наради заступників директорів з навчально-виховної роботи | Воротня Н.П. |
| 8 | Про підготовку та участь у міжнародному форумі  « Інноватика в освіті» | Воротня Н.П. |
| **Листопад** | | |
| 1 | Про підсумки проведення районного етапу Всеукраїнського конкурсу «Учитель року» | Воротня Н.П. |
| 2 | Про підготовку та проведення педагогічних читань за темою «Соціалізація особистості:сутність,сфери,стадії,форми,методи» | Воротня Н.П. |
| 3 | Про надання методичної допомоги вчителям-учасникам Всеукраїнського конкурсу «Учитель-новатор» | Воротня Н.П. |
| 4 | Про підготовку до засідання постійно діючого семінару заступників директорів з навчально-виховної роботи | Воротня Н.П. |
| 5 | Про підготовку до наради директорів | Воротня Н.П. |
| 6 | Про здійснення тематичного вивчення питань | Воротня Н.П. |
| **Грудень** | | |
| 1 | Про підсумки І туру Всеукраїнського конкурсу «Учитель року-2015» та подання матеріалів для участі у заочному етапі ІІ туру | Воротня Н.П. |
| 2 | Про результати моніторингу сайтів ЗНЗ | Бондаренко С.В. |
| 3 | Про результати тематичного вивчення | Методисти |
| 4 | Про результати моніторингу самоосвітньої діяльності методистів | Воротня Н.П. |
| 5 | Про підсумки проведення І та ІІ етапів Всеукраїнських олімпіад з базових дисциплін | Біла Т.М. |
| 6 | Про хід атестації керівних і педагогічних кадрів | Дараган В.І. |
| **Січень** | | |
| 1 | Про результати моніторингу якості навчальних досягнень учнів за І семестр і завдання методичної служби щодо підвищення ефективності науково-методичного супроводу навчально-виховного процесу | Воротня Н.П. |
| 2 | Про науково – методичне забезпечення підготовки випускників до ДПА та ЗНО | Воротня Н.П. |
| 3 | Про хід тематичного вивчення питань в ЗНЗ | Воротня Н.П. |
| 4 | Про виконання плану-графіка курсового підвищення кваліфікації керівних і педагогічних працівників у 2015р | Дараган В.І. |
| 5 | Про надання методичної допомоги вчителям у підготовці презентації власного досвіду | Воротня Н.П. |
| 6 | Мета та завдання національно-патріотичного виховання дітей та учнівської молоді в сучасних умовах | Ілющенко А.І. |
| **Лютий** | | |
| 1 | Про підготовку та участь педагогічних колективів у Міжнародній виставці «Сучасна освіта» | Воротня Н.П. |
| 2 | Про перспективи розвитку сайту РМК | Бондаренко С.В. |
| 3 | Про підготовку вчителів до творчих звітів | Воротня Н.П. |
| **Березень** | | |
| 1 | Про особливості проведення ДПА у 2015-2016н.р. | Воротня Н.П. |
| 2 | Про науково-методичне забезпечення організаційного закінчення навчального року | Воротня Н.П. |
| 3 | Особливості викладання зарубіжної літератури в умовах нового науково-методичного проекту району і області | Ілющенко А.І. |
| **Квітень** | | |
| 1 | Особливості проведення ДПА у 4-х класах ЗНЗ | Єгорова І.Г. |

**3.Наради директорів ЗНЗ**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Тематика питань | Термін проведення | Хто готує |
| **Серпень** | | | |
| 1 | Про організований початок навчального 2015-2016н.р. | 28 серпня | Воротня Н.П. |
| 2 | Про забезпечення якості функціонування інформаційної системи управління освітою району у 2015-2016н.р. |  | Бондаренко С.В. |
| 3 | Про проведення та участь педагогічних колективів у серпневих нарадах |  | Воротня Н.П. |
| 4 | Про організацію діловодства з трудових відносин |  | Дараган В.І. |
| 5 | Актуальні питання організації навчально-виховного процесу у 2015-2016н.р. Про навчальні плани ЗНЗ та структуру навчального року. Особливості впровадження нового змісту освіти у 4-х та 7-х класах |  | Воротня Н.П. |
| 6 | Програмне та навчально-методичне забезпечення навчально-виховного процесу |  | Біла Т.М. |
| **Вересень** | | | |
| 1 | Про організацію науково-методичної роботи з педагогічними кадрами | 18 вересня | Дараган В.І. |
| 2 | Соціалізація школярів: створення виховного простору для формування соціально активної особистості |  | Ілющенко А.І. |
| 3 | Організація роботи навчальних закладів щодо забезпечення учнів шкіл району навчальною літературою та перерозподіл підручників по школах |  | Біла Т.М. |
| 4 | Про реалізацію нормативних вимог нового Державного стандарту загальної початкової освіти |  | Єгорова І.Г. |
| 5 | Про ефективність внутрішкільного контролю як засобу підвищення якості навчально-виховного процесу |  | Воротня Н.П. |
| 6 | Освітні можливості хмарних сервісів майкрософт - офіс «365» |  | Бондаренко С.В. |
| **Жовтень** | | | |
| 1 | Здоров»язберігаючий простір навчального закладу як умова успішного навчання та виховання учнів | Жовтень | Воротня Н.П. |
| 2 | Про особливості проведення І-ІІ етапів всеукраїнських олімпіад з базових дисциплін у 2015-2016н.р. |  | Біла Т.М. |
| 3 | Про замовлення підручників для учнів 1,8класів на 2016-2017н.р. |  | Біла Т.М. |
| 4 | Про виконання Інструкції щодо доповнення Класного журналу для 1-4 класів ЗНЗ |  | Єгорова І.Г. |
| **Січень** | | | |
| 1 | Про результати атестаційної експертизи Новогригорівського НВК | Січень | Воротня Н.П. |
| 2 | Шляхи реалізації основних положень і завдань Концепції національно-патріотичного виховання дітей і молоді у ЗНЗ |  | Ілющенко А.І. |
| 3 | Про проведення щорічного всеукраїнського місячника шкільних бібліотек |  | Біла Т.М. |
| **Квітень** | | | |
| 1 | Про виконання навчальних планів і програм з предметів інваріативної складової | Квітень | Воротня Н.П. |
| 2 | Розвиток та підтримка дитячого читання. Формування культури читання школярів сучасними бібліотечними формами роботи |  | Біла Т.М. |
| 3 | Про психологічний та соціальний супровід дітей з особливими потребами в умовах інклюзивного навчання |  | Ліштван О.Л. |
| Травень | | | |
| 1 | Про результативність діяльності педагогічних колективів щодо реалізації науково-методичної проблеми закладу на шляху його інноваційного розвитку | Травень | Вортня Н.П. |
| 2 | Про підсумки проведення І та ІІ етапів всеукраїнських олімпіад з базових дисциплін |  | Біла Т.М. |
| 3 | Про проведення інвентаризації бібліотечних фондів у 2016р |  | Біла Т.М. |
| 4 | Забезпечення реалізації Державних стандартів початкової базової середньої освіти |  | Воротня Н.П.  методисти |

**4. Наради заступників директорів з навчально-виховної роботи**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Тематика питань | Термін проведення | Хто готує |
| **Серпень** | | | |
| 1 | Про підсумки науково-методичної роботи у 2014-2015н.р. та нові орієнтири в роботі над новими науково-методичними проектами області та району. | Серпень | Воротня Н.П. |
| 2 | Особливості реалізації нового Державного стандарту у 4-х класах |  | Єгорова І.Г. |
| 3 | Про методичне забезпечення організованого початку нового 2015-2016н.р. |  | Воротня Н.П. |
| 4 | Про організацію та вдосконалення методичної роботи з педагогічними кадрами |  | Воротня Н.П. |
| 5 | Про організацію роботи з вивчення,узагальнення та поширення педагогічного досвіду |  | Воротня Н.П. |
| **Вересень** | | | |
| 1 | Про організацію роботи над науково-методичним проектом «Освітні стратегії соціалізації особистості громадянського суспільства» |  | Воротня Н.П. |
| 2 | Про зміни,внесені до навчальних програм 1-4 класів |  | Єгорова І.Г. |
| 3 | Про особливості проведення районного етапу всеукраїнського конкурсу «Учитель року-2016» за номінаціями:математика, «Захист вітчизни» |  | Воротня Н.П. |
| 4 | Про підготовку та участь у міжнародному форумі «Інноватика в освіті» |  | Воротня Н.П. |
| 5 | Про заходи з питань організації підвищення кваліфікації педагогічних кадрів |  | Дараган в.І. |
| 6 | Аналіз результатів ЗНО у 2015р та особливості проведення ЗНО у 2016н.р. |  | Бондаренко С.В. |
| **Жовтень** | | | |
| 1 | Про організацію роботи з вивчення професійної діяльності вчителів,що атестуються |  | Воротня Н.П. |
| 2 | Про підготовку та проведення І і ІІ турів всеукраїнських олімпіад з базових дисциплін |  | Біла Т.М. |
| 3 | Про атестацію керівних і педагогічних працівників у 2016р |  | Дараган В.І. |
| 4 | Про підготовку та проведення міжнародного конкурсу з української мови ім..Петра Яцика та конкурсу ім..Тараса Шевченка |  | Воротня Н.П. |
| 5 | Психологічний супровід інклюзивного навчання |  | Ліштван О.Л. |
| 6 | Про дотримання принципу наступності у процесі формування й розвитку мотивації навчальної діяльності школярів у дошкільній,початковій,середній та старшій школі |  | Єгорова І.Г.  Осняч Н.О  Методисти |
| **Листопад** | | | |
| 1 | Роль загальноосвітнього навчального закладу у становленні громадянина-патріота та розвитку громадянської активності учнів |  | Ілющенко А.І. |
| 2 | Підвищення ефективності уроків історичного та суспільствознавчого компонентів як напрямок соціалізації особистості |  | Біла Т.М. |
| 3 | Проблеми формування соціальної компетентності молодших школярів |  | Єгорова І.Г. |
| 4 | Про підготовку та проведення педагогічних читань за темою «Соціалізація особистості: сутність,сфери,стадії,форми,методи» |  | Воротня Н.П. |
| 5 | Про залучення педагогів до участі у фахових конкурсах та видавничій діяльності |  | Воротня Н.П. |
| **Грудень** | | | |
| 1 | Консолідація зусиль школи та сім»ї у формуванні соціально компетентної особистості | Грудень | Ілющенко А.І |
| 2 | Про підсумки проведення районного етапу всеукраїнського конкурсу «Учитель року» |  | Воротня Н.П. |
| 3 | Про методичну підтримку вчителів-учасників Всеукраїнського конкурсу «Учитель - новатор» |  | Воротня Н.П. |
| 4 | Про результати моніторингу сайтів ЗНЗ |  | Бондаренко С.В. |
| 5 | Про результати моніторингу самоосвітньої діяльності директорів та заступників директорів з навчально-виховної роботи |  | Воротня Н.П. |
| 6 | Науково-методичний супровід пробного тестування: реєстрація,умови участі ,тощо. |  | Бондаренко С.В. |
| **Лютий** | | | |
| 1 | Про хід атестації керівних і педагогічних кадрів в ЗНЗ |  | Дараган В.І. |
| 2 | Нові підходи до організації роботи з обдарованими учнями у позакласній та позашкільній роботі |  | Ілющенко А.І. |
| 3 | Стан викладання предмета «Я у світі» у початкових класах |  | Єгорова І.Г. |
| 4 | Про результати тематичного вивчення питань в ЗНЗ району |  | Методисти |
| **Березень** | | | |
| 1 | Про підготовку та участь педагогічних колективів у Міжнародній виставці «Сучасна освіта» |  | Воротня Н.П. |
| 2 | Презентація районної творчої філологічної майстерності |  | Ілющенко А.І. |
| 3 | Професійна компетентність бібліотекаря - основний компонент ефективної діяльності шкільного бібліотекаря |  | Біла Т.М. |
| 4 | Про організоване закінчення навчального року |  | Воротня Н.П. |
| 5 | Портфоліо вчителя як форма оцінювання його професіоналізму та результативності роботи |  | Воротня Н.П. |
| **Травень** | | | |
| 1 | Про підсумки науково-методичної роботи на І етапі районного науково-методичного проекту |  | Воротня Н.П. |
| 2 | Особливості проведення ДПА у 4-х класах |  | Єгорова І.Г. |
| 3 | Педагогічний аналіз у системі загальноосвітнього навчального закладу |  | Воротня Н.П., методисти |
| **Червень** | | | |
| 1 | Про підготовку до серпневих нарад і планування методичної роботи на наступний навчальний рік |  | Воротня Н.П. |
| 2 | Результати ДПА у школі І ступеня |  | Єгорова І.Г. |

**5. Постійно діючий семінар заступників директорів**

**з виховної роботи**

**Тема: Формування національних цінностей особистості засобами передових виховних технологій**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст і форма роботи | | Хто готує | Місце проведення |
| **Вересень** | | | | |
| ***1*** | | ***Круглий стіл***  «Пізнавальні і ціннісні аспекти у соціалізації особистості» | Гуща Т.О | Чаплинська СЗШ |
| **Жовтень** | | | | |
| 1 | | ***Педагогічна студія***  «Від творчого вчителя до творчого учня: самореалізація на уроці та у позакласній діяльності» | Садило Т.О. | Григорівський НВК |
| **Квітень** | | | | |
| 1 | | ***Методологічний семінар***  «Патріотичне виховання учнівської молоді в світлі основних положень і завдань Концепції національно-патріотичного виховання дітей та учнівської молоді» | Очеретько Н.А | Павлівська СЗШ |
| **Січень** | | | | |
| 1 | | ***Обмін думками***  « Використання інноваційних технологій і реалізація завдань соціалізації особистості у виховному просторі навчального закладу | Кубська Н.В. | Васильківський НВК №1 |

**У. Вивчення потреб і надання адресної методичної допомоги педагогічним працівникам у міжкурсовий період**

**1.Моніторинг якості освіти та професійного рівня** **педагогічних працівників**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Тема | Навчальний заклад | Термін | Відповідальний | Форма узагальнен-  ня |
| 1 | Моніторинг методичної компетентності педагогів | Васильківська СЗШ №2  Васильківський НВК №1  Великоолександрівський НВК  Васильківсь  кий НВК №3  Шевченківсь  кий НВК  Миколаївська СЗШ | Листопад  Жовтень  Грудень  Січень  Листопад  лютий | Воротня Н.П. | Довідка |
| 2 | Моніторинг готовності педагогів до роботи за новим науково-методичним проектом | ЗНЗ району | Жовтень-січень | Воротня Н.П. | Довідка |
| 3 | Моніторинг рівня навчальних досягнень учнів з української мови та літератури | Васильківсь  кий НВК №1  Васильківська СЗШ №2  Манвелівська СЗШ  Павлівська СЗШ  Миколаївська СЗШ | Грудень-травень | Воротня Н.П. | Наказ |
| 4 | Моніторинг впровадження інноваційних технологій у навчально-виховному процесі | ЗНЗ | Грудень-квітень | Воротня Н.П. | Довідка,  карта |
| 5 | Моніторинг рівня навченості учнів 2-4 класів з української мови та математики | ЗНЗ району | Вересень - грудень-травень | Єгорова І.Г. | Наказ |
| 6 | Моніторинг читацької компетентності молодшого школяра | ЗНЗ району | Грудень - травень | Єгорова І.Г. | Довідка |
| 7 | Моніторинг самоосвітньої діяльності вчителя початкових класів | ЗНЗ району | Жовтень-квітень | Єгорова І.Г. | Рейтингова таблиця |
| 8 | Стан теоретичної підготовки вчителів зарубіжної літератури та російської мови щодо упровадження нового науково-педагогічного проекту району та області | ЗНЗ | Вересень-жовтень | Ілющенко А.І. |  |
| 9 | Основні завдання та положення Концепції національно- патріотичного виховання учнівської молоді | ЗНЗ | Листопад | Ілющенко |  |
| 10 | Взаємодія органів місцевого самоврядуван-ня та навчаль ного закладу у формуванні патріота України | ЗНЗ | Грудень | Ілющенко А.І. |  |
| 11 | Залучення дітей та молоді до участі у творчих та інтелектуальних конкурсах різного рівня | ЗНЗ | Квітень | Ілющенко А.І. | Рейтингова таблиця |
| 12 | Моніторинг готовності педагогів ДНЗ до роботи над новим науковим проектом області,району | ДНЗ | Лютий | Осняч Н.О. | Довідка |
| 13 | Моніторинг самоосвітньої діяльності керівників ЗНЗ та методистів | РМК  ЗНЗ | Грудень- грудень | Воротня Н.П. | Рейтингова таблиця |
| 14 | Моніторинг роботи ЗНЗ у у інформаційно-освітньому просторі | ЗНЗ | Вересень-червень | Бондаренко С.В. | Довідка |
| 15 | Моніторинг участі у всеукраїнських та міжнародних інтерактивних конкурсах у 2015-2016н.р. | ЗНЗ | Листопад-квітень | Бондаренко С.В. | Рейтингова таблиця |
| 16 | Моніторинг фізкультурнро- оздоровчої та спортивно-масової роботи у ЗНЗ у 2015р. | ЗНЗ | Січень-грудень | Бондаренко С.В. | Наказ |
| 17 | Моніторинг медіа-інформаційної компетентності учасників навчально-виховного процесу | Васильківська СЗШ №2  Дубовиківська СЗШ  Чаплинська СЗШ  Богданівський НВК  Новогригорівський НВК | Жовтень | Бондаренко С.В. | Довідка |
| 18 | Моніторинг рівня навчальних досягнень учнів з математики | Манвелівська СЗШ  Дубовиківська СЗШ  Васильківський НВК №1 | Лютий | Дараган В.І. | Довідка |
| 19 | Моніторинг участі вчителів в експериментальному проекті «Електронна атестація педагогічних працівників» | ЗНЗ | Жовтень-березень | Дараган В.І. | Рейтингова таблиця |

**УІ. Інформаційно-аналітична діяльність**

**1.Тематичне вивчення питань**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Тема | Навчальний заклад | Хто вивчає | Термін | Форма узагаль-  нення |
| 1 | 2 | 3 | 4 | 5 | 6 |
| 1 | Науково-методичне забезпечення проведення методичних заходів | РМК | Воротня Н.П. | Жовтень- травень | Наказ |
| 2 | Залучення педагогів до активної методичної діяльності,участі у фахових конкурсах,співпраці з видавництвами | Васильківський НВК №3  Письменська СЗШ  Зеленогайська СЗШ  Васильківський НВК №1  Васильківська СЗШ №2 РМК | Воротня Н.П. | Листопад-лютий | Довідка |
| 3 | Використання Інтернет -простору для підвищення мотивації та творчої активності школярів | Великоолександрів-ський НВК  Васильківська СЗШ №2  Васильківський НВК №1  Шевченківський НВК  Чаплинська СЗШ | Воротня Н.П. | Жовтень-березень | Довідка |
| 4 | Вивчення системи роботи вчителів,що атестуються |  | Воротня Н.П. | Жовтень-березень | Довідка |
| 5 | Формування мовної особистості засобами інноваційних технологій |  | Воротня Н.П. | Жовтень-березень | Довідка |
| 6 | Організація наступності між початковою та основною школою | Чаплинська СЗШ  Васильківський НВК №3  Великоолександрівський НВК  Авангардська СЗШ | Єгорова І.Г. | Жовтень- травень | довідка |
| 7 | Організація та проведення моніторингового дослідження навчальних досягнень учнів 2-4 класів ЗНЗ з математики та української мови | Васильківський НВК №1  Васильківська СЗШ №2  Дебальцівський НВК  Григорівський НВК | Єгорова І.Г. | Вересень-травень | Наказ |
| 8 | Виконання Інструкції щодо оформлення класних журналів 1-4 класів | Манвелівська СЗШ  Добровільський НВК  Зеленогайська СЗШ  Миколаївська СЗШ | Єгорова І.Г. | Жовтень-березень | Довідка |
| 9 | Організація і проведення ДПА у початковій школі | Чаплинська НСЗШ  Дубовиківська СЗШ  Павлівька СЗШ  Письменська СЗШ | Єгорова І.Г. | Травень | Наказ |
| 10 | Нормативно-правове забезпечення виховного процесу у загальноосвітньому навчальному закладі ( | Васильківський НВК №1  Васильківська СЗШ №2  Васильківський НВК №3 | Ілющенко А.І | Листопад | Довідка |
| 11 | Управління виховним процесом навчального закладу як засіб підвищення його ефективності | Григорівський НВК  Дебальцівський НВК  Манвелівська СЗШ | Ілющенко А.І. | Січень | Довідка |
| 12 | Організація роботи з обдарованою молоддю на уроках російської мови та зарубіжної літератури | Васильківський НВК №3  Васильківська СЗШ №2  Добровільський НВК | Ілющенко А.І. | Лютий | Довідка |
| 13 | Стан персональних сайтів і блогів вчителів зарубіжної літератури та російської мови навчальних закладів району | ЗНЗ | Ілющенко А.І. | Березень-квітень | Довідка |
| 14 | Готовність педпрацівників до реалізації основних завдань і положень Концепції національно-патріотичного виховання | Ульянівська НСЗШ  Чаплинська СЗШ  Чаплинська НСЗШ | Ілющенко А.І. | Грудень | Довідка |
| 15 | Роль вчителя у формуванні життєвих компетентносте учнів на уроках іноземної мови | Васильківський НВК №3  Великоолександрівський НВК  Чаплинська НСЗШ  Чаплинська СЗШ | Біла Т.М. | Вересень-грудень | Довідка |
| 16 | Формування читацьких компетенцій читачів в умовах соціалізації особистості | Дубовиківська СЗШ  Чаплинська СЗШ  Добровільський НВК  Чаплинська НСЗШ | Біла Т.М. | Жовтень-грудень | Довідка |
| 17 | Викладання та рівень навчальних досягнень учнів з англійської мови | Васильківський НВК №3  Великоолександрівський НВК  Чаплинська НСЗШ | Біла Т.М. | Листопад-лютий | Наказ |
| 18 | Організація та проведення шкільних олімпіад | Васильківська СЗШ №2  Манвелівська СЗШ  Зеленогайська СЗШ  Григорівський НВК  Добровільський НВК | Біла Т.М. | Жовтень-листопад | Довідка |
| 19 | Про проведення атестації керівних кадрів та педагогічних працівників навчальних закладів у 2016р | ЗНЗ  ДНЗ  ЦПО  РМК | Дараган В.І. | Вересень | Наказ |
| 20 | Про хід атестації педагогічних працівників та дотримання норм Типового положення про атестацію у навчальних закладах | Васильківський НВК №1  Павліівська СЗШ  Шевченківський НВК | Дараган В.І. | Жовтень-березень | Довідка |
| 21 | Вивчення системи роботи вчителів математики,які атестуються |  | Дараган В.І. | Жовтень  Березень | Довідка |
| 22 | Стан ведення та зберігання особивих справ,трудових книжок працівників в ЗНЗ,книг наказів з кадрових питань | Чаплинська НСЗШ  Письменська СЗШ  Великоолександрівський НВК | Дараган В.І. | Листопад | Довідка |
| 23 | Організація та проведення фізкультурно-оздоровчої роботи у ЗНЗ | Васильківський НВК№1,  Дебальцівський НВК,  Чаплинська СЗШ,  Новогригорівський НВК,  Богданівський НВК | Бондаренко С.В. | жовтень | довідка |
| 24 | Стан роботи по залученню учнів до дослідно-експериментальної діяльності з фізики та астрономії | Васильківська СЗШ № 2  Манвелівська СЗШ  Чаплинська НСЗШ  Добровільський НВК  Воскресенівська НСЗШ | Бондаренко С.В. | грудень | довідка |
| 25 | Функціонування сайту ЗНЗ та персональних сайтів педагогів | Письменська СЗШ  Авангардська СЗШ  Григорівський НВК  Дубовиківська СЗШ  Ульянівська НСЗШ  Чаплинська НСЗШ | Бондаренко С.В. | лютий | довідка |
| 26 | Стан роботи по підготовці учнів до участі у ЗНО | Васильківська НВК № 3  Великоолександрівський НВК  Шевченківський НВК  Зеленогайська СЗШ  Павлівська СЗШ | Бондаренко С.В. | квітень | довідка |

**2.Вивчення,узагальнення та поширення ППД**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | ПІБ вчителя назва ЗНЗ | Тема досвіду | ПІБ методиста який вивчає | Етап вивчення | Форма узагальнен  ня |
| 1 | Євтушенко Л.В.  Васильківський НВК №1 | Шляхи формування навичок читання з метою соціалізації особистості молодшого школяра | Єгорова І.Г. | Поширення | Творчий звіт |
| 2 | Левенець С.О.  Васильківський НВК №1 | Впровадження нестандартних методів навчання з метою формування соціально активної особистості | Єгорова І.Г. | Узагальнення | Портфоліо |
| 3 | Богдан М.В.  Васильківський НВК №3 | Впровадження інноваційних технологій на уроках математики для розвитку креативної освіти | Єгорова І.Г. | Поширення | Семінар-практикум |
| 4 | Суворова Н.М. | Інноваційні технології на уроках читання: методична система ЧПКМ | Єгорова І.Г. | Поширення | Майстер-клас |
| 5 | Тітова Л.А. | Розвиток креативних здібностей молодших школярів | Єгорова І.Г. | Поширення | Творчий звіт |
| 6 | Панько В.А.  Васильківська СЗШ №2 | Розвиток пізнавальної активності учнів на уроках російської мови з метою формування креативної особистості | Ілющенко А.І. | Поширення | Творчий звіт |
| 7 | Доценко Т.В  Васильківський НВК №1 | Новітні технології навчання на уроках світової літератури та російської мови | Ілющенко А.І. | Узагальнення | Портфоліо |
| 8 | Лелеко Л.П.  Васильківський НВК №3 | Розвиток творчих здібностей учнів на уроках російської мови та у поза клас ний час | Ілющенко А.І. | Поширення | Семінар-практикум |
| 9 | Булава Т.М. | Розвиток творчих здібностей учнів засобами інтерактивних технологій | Ілющенко А.І. | Поширення | Семінар-практикум |
| 10 | Овечка С.І.  Дебальцівсь  кий НВК | Формування гуманної та соціально-компетентної особистості у виховному просторі закладу | Ілющенко А.І. | Поширення | Семінар-практикум |
| 11 | Назарук В.О. | Формування громадянської позиції учнів через діяльність системи учнівського самоврядуван  ня | Ілющенко А.І. | Поширення | Семінар-практикум |
| 12 | Стадніченко Н.М. | Розвиток пізнавальної активності учнів на уроках математики та фізики з метою формування творчої особистості | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |
| 13 | Сіньогіна О.М. | Активні форми навчання на уроках математики з метою соціалізації особистості | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |
| 14 | Денисенко Н.О. | Реалізація практичного спрямування курсу математики через розв»язування текстових задач | Дараган В.І. |  | Майстер-клас |
| 15 | Глагольєва С.М. | Розвиток креактивності учнів на уроках математики | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |
| 16 | Ільченко Т.І. | Розвиток творчих здібностей учнів на уроках математики з метою соціалізації особистості | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |

**3. Перспективний**

**план вивчення стану викладання навчальних дисциплін в ЗНЗ району**

|  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Назва предмета | 2015-2016н.р | 2016-2017н.р | 2017-2018н.р | 2018-2019н.р | 2019-2020н.р |
| 1 | Українська мова та література | + |  | + |  | + |
| 2 | Зарубіжна література |  | + |  |  |  |
| 3 | Іноземна мова | + |  |  |  |  |
| 4 | Математика | + |  |  |  | + |
| 5 | Фізика |  |  | + |  |  |
| 6 | Хімія |  |  | + |  |  |
| 7 | Біологія |  | + |  |  |  |
| 8 | Географія |  | + |  |  |  |
| 9 | Історія | + |  |  |  |  |
| 10 | Правознавство |  |  |  |  | + |
| 11 | Інформатика |  |  | + |  |  |
| 12 | Музика |  |  | + |  |  |
| 13 | Образотворче мистецтво |  | + |  |  |  |
| 14 | Фізична культура | + |  |  |  |  |
| 15 | Основи безпеки життєдіяльності |  |  |  | + |  |
| 16 | Курс «Захист Вітчизни» | + |  |  |  | + |
| 17 | Трудове навчання |  | + |  |  |  |
| 18 | Креслення |  |  |  | + |  |
| 19 | Російська мова |  |  |  | + |  |

**УІІ. Взаємодія з науково-методичними установами, вищими навчальними закладами**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Зміст роботи | Організація,установа | Відповідальний |
| 1 | Правова освіта учасників  навчально-виховного процесу | Юстиція,кримінальна міліція,служба у справах неповнолітніх | Ілющенко А.І. |
| 2 | Професійна підготовка | Васильківський РСТК ОСО України | Воротня Н.П. |
| 3 | Обласні конференції, семінари,тренінги,  педагогічні читання | ДОІППО | Воротня Н.П. |
| 4 | Профорієнтаційна робота з учнями ЗНЗ | Районний центр зайнятості населення | Ілющенко А.І.  Дараган В.І. |
| 5 | Вивчення потреб ринку праці району | Районний центр зайнятості населення | Дараган В.І. |
| 6 | Пропагування книги,розвиток читацьких інтересів,проведення Тижня дитячої та юнацької книги | Районна бібліотека | Біла Т.М. |
| 7 | Спільне проведення профорієнтаційної роботи, консультаційний та інформаційний супровід старшокласників | Державний вищий навчальний заклад «Національний гірничий університет» Кафедра відновлювальних джерел енергії. | Воротня Н.П. |
| 8 | Творча співпраця з організації дослідно-експериментальної роботи з апробації новітніх підручників | Інститут педагогіки АПН України, лабораторія навчання української мови | Воротня Н.П. |
| 9 | Створення системи безперервної природничо-математичної освіти | Державний вищий навчальний заклад  « Український державний хіміко - технологічний університет» | Воротня Н.П. |

**УІІІ. Трансформація наукових ідей**

**у педагогічну практику**

**1.Організація роботи опорних шкіл**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Назва школи | ПІБ директора | Науково-методична проблема |
| 1 | Васильківська СЗШ №2 | Фалько  Людмила Валеріївна | Системно - діяльнісний підхід в управлінні на основі впровадження інноваційних технологій |
| 2 | Григорівський НВК ім.І.Г.Прибора | Щербакова  Надія Миколаївна | Впровадження європейських стандартів превентивної освіти |
| 3 | Павлівська СЗШ | Міхєєва  Неля  Михайлівна | Формування іміджу сучасного навчального закладу засобами інноваційних технологій,проектів,програм |
| 4 | Васильківський НВК №1 ім.М.М.Коцюбинського | Донець  Тамара Володимирівна | Створення інноваційного системи розвитку творчої особистості учня на ідеях педагогіки життєтворчості |
| 5 | Дебальцівський НВК | Педик  Оксана Миколаївна | Розвиток креативного потенціалу інноваційної особистості в умовах громадсько активної школи |
| 6 | Дубовиківська СЗШ | Слобода Катерина Дмитрівна | Соціалізація особистості засобами ІКТ |
| 7 | Добровільський НВК | Мамонова  Лідія Миколаївна | Формування основ етичної культури учнів засобами світового народного мистецтва |
| 8 | Чаплинська СЗШ | Бондарчук  Ірина Миколаївна | Соціалізація особистості на основі принципів випереджаючої освіти для сталого розвитку |

**2. Майстер - класи**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | ПІБ вчителя | Заклад освіти | Тема | Термін проведення | Хто відповідає |
| 1 | Суворова Наталія Миколаївна | Великоолександрівський НВК | Застосування інноваційних технологій на уроках читання:методична система ЧПКМ | Березень | Єгорова І.Г. |
| 2 | Гончаренко Оксана Володимирівна | Васильківська СЗШ №2 | Вивчення історії рідного краю як засіб систематизації історичних знань | Грудень | Біла Т.М. |
| 3 | Денисенко Н.О. | Павлівська СЗШ | Реалізація практичного спрямування курсу математики через розв’язування текстових задач | Жовтень | Дараган В.І. |
| 4 | Фоменко А.С. | Великоолександрівський НВК | Розвиток творчого потенціалу учнів засобами фізичних задач | Грудень, лютий | Бондаренко С.В. |

**3. Творчі звіти**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №з/п | ПІБ вчителя, РМО | Заклад освіти | Тема | Термін проведення | Хто відповідає |
| 1 | Прогонна Л.М. | Васильківський НВК №1 | Формування мовної особистості в інноваційному освітньому просторі | Лютий | Воротня Н.П. |
| 2 | Євтушенко Л.В. | Васильківський НВК №1 | Шляхи формування навичок читання з метою соціалізації особистості молодшого школяра | Лютий | Єгорова І.Г. |
| 3 | Тітова Л.А. | Чаплинська НСЗШ | Творчі завдання на уроках читання як засіб формування креативності молодших школярів | Лютий | Єгорова І.Г. |
| 4 | Панько В.А. | Васильківська СЗШ №2 | Розвиток пізнавальної активності учнів на уроках російської мови в умовах формування креативної особистості | Лютий | Ілющенко А.І. |
| 5 | Іванова Н.М. | Великоолександрівський НВК | Активізація пізнавальної активності учнів через впровадження інноваційних методів навчання при вивченні суспільствознавчих дисциплін | Березень | Біла Т.М. |
|  | Стадніченко Н.М. | Розвиток пізнавальної активності учнів на уроках математики та фізики з метою формування творчої особистості | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |
|  | Сіньогіна О.М. | Активні форми навчання на уроках математики з метою соціалізації особистості | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |
|  | Глагольєва С.М. | Розвиток креактивності учнів на уроках математики | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |
|  | Ільченко Т.І. | Розвиток творчих здібностей учнів на уроках математики з метою соціалізації особистості | Дараган В.І. | Поширення | Творчий звіт |

**4. Участь у Всеукраїнських та Міжнародних проектах,заходах**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст діяльності | Термін | Виконавець |
| 1 | Методичний супровід участі у Всеукраїнському фестивалі «Молодь обирає здоров»я» |  | Бондаренко С.В. |
| 2 | Методичний супровід участі у Міжнародному проекті «Школа проти СНІДу» |  | Харенко І.А. |
| 3 | Упровадження Програми ЮНІСЕФ «Сприяння просвітницькій діяльності «Рівний-рівному» серед молоді України щодо здорового способу життя» у ЗНЗ |  | Харенко І.А. |
| 4 | Впровадження програми INTEL @ «Партнерство у навчанні» |  | Бондаренко С.В. |
| 5 | Впровадження українсько-німецького проекту «Чесна гра» |  | Харенко І.А. |
| 6 | Методичний супровід участі у Всеукраїнському фізкультурно-оздоровчому патріотичному фестивалі»Козацький гарт» |  | Бондаренко С.В. |
| 7 | Методичний супровід участі у Всеукраїнській дитячо-юнацькій, військово-спортивній патріотичній грі «Сокіл» |  | Ілющенко А.І. |

**ІХ. Інформаційно-видавнича діяльність**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст роботи | Термін виконання | Відповідальний |
| 1 | Змістовне наповнення веб - сайту РМК | Постійно | Бондаренко С.В.,  Методисти |
| 2 | Змістовне наповнення інформаційно-методичного стенду РМК | Щомісяця | Методисти |
| 3 | Макетування друкованої продукції (електронна інформація) | Протягом року | Бондаренко С.В.  Славна С.О. |
| 4 | Формування медіа теки РМК | Протягом року | Методисти |
| 5 | Формування картотеки передового педагогічного досвіду | Протягом року | Методисти |
| 6 | Упровадження архіву ділової документації | До 10.11 | Дараган В.І. |
| 7 | Розробка,створення,друкування методичних рекомендацій для педагогічних працівників | За планами методистів | Методисти |
| 8 | Створення анотованого каталогу передового педагогічного досвіду | До 20.05 | Воротня Н.П.  методисти |
| 9 | Підготовка та друкування матеріалів до виставок,конкурсів | За термінами проведення заходів | Воротня Н.П.,  Методисти |
| 10 | Психологічний супровід адаптації п»ятикласників до навчання в середній школі | До 10.10. | Ліштван О.Л.  Єгорова І.Г. |
| 11 | Тематика засідань педагогічних рад | До 05.10. | Воротня Н.П. |

**Х.Співпраця з ДОІППО**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Зміст діяльності | Термін проведення | відповідальний | Місце проведення |
| 1 | Участь в обласних серпневих заходах |  | Вортня Н.П. | ДОІППО |
| 2 | Погодження плану роботи РМК | 28.10 | ДОІППО |  |
| 3 | ***Проведення обласних семінарів на базі ЗНЗ району:***   * керівники РМО, методисти предмету «Захист Вітчизни» | 13.10 | Воротня Н.П.  Бондаренко С.В.  Ілющенко А.І. | Павлівська СЗШ  Спорткомп-лекс «Олімпійський» |
| 4 | ***Участь педагогів ЗНЗ району в обласних методичних заходах:***   * підвищення кваліфікації педагогів; * Всеукраїнська науково-методична конференція «Проблем організації експериментально-дослідницької діяльності в галузі навчання природничо-математичних дисциплін»; * Всеукраїнська науково-практична конференція «Філософія комунікації:освіта як форма суспільного діалогу»; * Всеукраїнська науково-практична конференція Філософія,теорія та практика випереджаючої освіти для сталого розвитку»   ***Обласні науково-практичні конференції:***   * Освіта як соціокультурний інститут; * Практика освіти для сталого розвитку Дніпропетровщини: нові виміри діяльності   ***Науково-практичні та навчальні семінари:***   * Інноваційні підходи щодо формування творчої особистості учня: регіональний аспект; * Планування:перспективи діяльності РМК в сучасних умовах; * Створення умов для розвитку та реалізації особистості шляхом залучення учнів до роботи з авторським посібником Яворської Т.І.; * Інтеграція та диференціація навчання як основа гуманістичного підходу до навчання хімії; * Створення системи безперервної освіти педагогів шляхом модернізації роботи МК; * Психолого-педагогічний супровід особистості в умовах формування громадянського суспільства   ***Круглий стіл:***  «Запали свічу у серці» (Пам»яті жертв голодомору і політичних репресій»  ***Апробація підручників***:  Українська література. 6клас.(автор Коваленко Л.Т)  ***Круглий стіл:***  «Подальші кроки впровадження інноваційної освітньої діяльності у вимірі сталого розвитку   * Сучасні інтернет -технології викладання предмета «Основи здоров»я»; * Використання мультимедійних технологій на уроках англійської мови; * Методичний квест «Впровадження превентивної освіти в навчальних закладах»; * Обласна творча філологічна майстерня «Інноваційний розвиток підтримки викладання предметів філологічного циклу»; * Впровадження сучасних педтехнологій у процесі впровадження нових програм з «Музичного мистецтва»; * Роль об»єктів культурної спадщини в суспільному житті в інтересах нинішніх і майбутніх поколінь; * Виховна година:»Я-патріот ,громадянин, сім»янин» * Постійно діючі семінари-тренінги; * Обласні семінари -практикуми; * Творча лабораторія керівників методичних служб; * Творча лабораторія директорів шкіл опорних сільських освітніх округів * Виставка-презентація «Інноваційний розвиток методики викладання російської мови,літератури,зарубіжної літератури» | За графіком ДОІППО  Вересень  22 жовтня  26 листопада  Жовтень  Жовтень  Вересень  Жовтень  Жовтень  Жовтень  Жовтень  Листопад  19 листопада  2015-2016н.р  Листопад  Жовтень  Листопад  Листопад  Листопад  Листопад  Листопад  Грудень  За графіком ДОІППО  За графіком ДОІППО  За планом ДОІППО  За планом ДОІППО  Листопад | Дараган В.І.  Бондаренко С.В.  Воротня Н.П.  Воротня Н.П.  Вортня Н.П.  Воротня Н.П.  Харенко І.А.  Воротня Н.П.  Біла Т.М.  Харенко І.А.  Воротня Н.П.  Ліштван О.Л.  Ілющенко А.І.  Воротня Н.П.  Воротня Н.П.  Бондаренко С.В.  Біла Т.М.  Харенко І.А.  Ілющенко А.І.  Ілющенко А.І.  Харенко І.А.  Ілющенко А.І.  Воротня Н.П.  Дараган В.І.  Методисти  Воротня Н.П.  Єгорова І.Г.  Ілющенко А.І. | ДОІППО,ЗНЗ  ДОІППО  ДОІППО  ДОІППО  ДОІППО  ДОІППО  ДОІППО  ДОІППО  Дніпропет-  ровська СЗШ №83  ДОІППО  м.Павлоград  ДОІППО  ДОІППО  Васильківсь-  кий НВК №1  ДОІППО  НВО №136  Павлоград,СЗШ №5  ДОІППО  ДОІППО  НВО №28  СЗШ №77 м.Дніпропет-ровськ  СЗШ №123  М.Дніпро-петровськ  ДОІППО  ЗНЗ області  ДОІППО  ДОІППО  ДОІППО |

**ХІ. Створення і поповнення науково-методичної та інформаційної бази**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| №з/п | Зміст | Термін  виконання | Відповідальний |
| 1 | Замовлення на методичну допомогу | До 10.09. | Воротня Н.П. |
| 2 | Банк даних на здібних і обдарованих дітей | До 01.10 | Ілющенко А.І. |
| 3 | Мережа гуртків різних профілів | 10.09 | Ілющенко А.І. |
| 4 | Структура учнівського самоврядування | 15.09 | Ілющенко А.І. |
| 5 | Карта впровадження інноваційних технологій в ЗНЗ | 15.09 | Воротня Н.П. |
| 6 | Банк даних про переможців дитячих конкурсів | До 01.09 | Ілющенко А.І. |
| 7 | Банк засобів навчання на електронних носіях | 10.10 | Бондаренко С.В. |
| 8 | Банк курсів за вибором | 15.09 | Єгорова І.Г. |
| 9 | Мережа спортивних гуртків,секцій | 10.09 | Бондаренко С.В. |
| 10 | Банк діагностичних методик з пошуку обдарованих дітей | 15.11 | Ілющенко А.І. |
| 11 | Банк курсів,факультативів,програм | 10.09 | Єгорова І.Г. |
| 12 | Каталог ППД | 15.05 | Воротня Н.П.,  Методисти |
| 13 | Список рекомендованої літератури за темою : «Інноваційні технології у викладанні навчальних дисциплін» | 01.10 | Біла Т.М. |
| 14 | Список літератури за темою «ІКТ на уроках» | 01.10 | Бондаренко С.В. |
| 15 | Програмно-методичне забезпечення вивчення навчальних предметів | До 01.09 | Методисти |
| 16 | Банк даних про лідерів учнівського самоврядування | 10.10 | Ілющенко А.І. |
| 17 | Інформаційний банк «Сучасний урок. Досвід, проблеми,ППД» | 01.11 | Методисти |
| 18 | Інформаційний банк проблем,науково-методичних проектів,над якими працюють заклади освіти | 01.10 | Воротня Н.П. |

**ХІІ. Школа педагогічного новаторства**

|  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| №  з/п | Зміст | Термін/форма роботи | | Заклад освіти,ПІБ автора | | Відповідальний методист |
| **Жовтень** | | | | | | |
| **Калейдоскоп креативних ідей** | | | | | | |
| 1 | «Науково -дослідницька діяльність учнів початкових класів на уроках природознавства» | | Відкрита творча лабораторія | | Дебальцівський НВК, Шклярук Н.А | Єгорова І.Г. |
| 2 | Урок-проект  «Формування соціальних компетенцій та екологічної культури учнів на уроках географії» | | Майстер-клас | | Дебальцівський НВК, Педик О.М. | Харенко І.А. |
| 3 | Формування ключових життєвих компетенцій учнів у системі учнівського самоврядування закладу | | Творча майстерня | | Дебальцівський НВК, Майор Л.Г | Ілющенко А.І. |
| **Грудень** | | | | | | |
| **Панорама інноваційного досвіду** | | | | | | |
| 1 | Формування соціальних компетентностей на уроках російської мови засобами роботи з текстом в умовах освіти сталого розвитку | Творча майстерня | | Чаплинська СЗШ,  Сідак І.В. | | Ілющенко А.І. |
| 2 | Виховання креативної особистості молодшого школяра на основі принципів випереджаючої освіти для сталого розвитку | Майстер-клас | | Чаплинська СЗШ,  Попруга С.В. | | Єгорова І.Г. |
| **Березень** | | | | | | |
| **Методична естафета** | | | | | | |
| 1 | **Стоп-кадр**  Використання електронних ресурсів для організації віртуальних подорожей учнів (освітня галузь «Я і Україна») | Фрагменти уроків | | Великоолександрівський НВК, Сухоненко Н.С. | | Єгорова І.Г. |
| 2 | Розвиток учнівської медіа творчості в системі позакласної роботи з інформатики | Фрагменти занять | | Дебальцівський НВК, Паталаха І.А. | | Бондаренко С.В. |
| **Квітень** | | | | | | |
| **Калейдоскоп нестандартних уроків** | | | | | | |
| 1 | «Естетичні та моральні проблеми роману О.Уальда «Портрет Доріана Грея» | Урок культуроло- гічному аналізу | | Письменська СЗШ,  Зрожевська Н.М. | | Ілющенко А.І. |
| 2 | Використання флеш-моделей і бібліотеки віртуальних наочностей на уроках фізики | Урок-дослідження | | Дубовиківська СЗШ, Огієнко В.В. | | Бондаренко С.В. |
| **Травень** | | | | | | |
| **Трибуна вільних думок** | | | | | | |
| 1 | Створюємо умови для формування вчителів - «віртуозів у викладанні предмета» | Захист моделей методичної роботи | | КЗ «Васильківський РМК» ,Воротня Н.П. | |  |